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1  Αύξηση του clawback κατά 41% το 2019
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,21,24 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-11-2019

Επιφάνεια: 782.33 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΩΝ ΦΑΡΜΑΚΩΝ

Τροπολογία 
για «πάγωμα» 
στις τιμές
Τροπολογία με την οποία «παγώ
νουν» οι τιμές ίων φαρμάκων κατέ
θεσε χθες ο υπουργός Υγείας, Βασί
λης Κικίλιας. Εν χω μεταξύ, με ποσό 
810 εκατ. ευρώ, υψηλότερο κατά 
41% από ίο 2018, υπολογίζεται ότι 
θα επιβαρυνθούν φέτος οι φαρμακο
βιομηχανίες λόγω clawback. Σελ. 24

Αύξηση του clawback 
κατά 41% το 2019
Εκτιμάται στα 810 εκατ. από 572 εκατ. πέρυσι

Η αύξηση του αριθμού των ανα
σφάλιστων, η υψηλότερη δαπάνη 
για τα εμβόλια και η συνεχιζόμενη 
υπερσυνταγογράφηση οδηγούν σε 
εκτίναξη το clawback για το τρέ- 
χον έτος, γεγονός που προκαλεί τις 
έντονες αντιδράσεις των φαρμακο
βιομηχανιών. Φέτος εκτιμάται ότι 
θα φτάσει στα 810 εκατ. ευρώ από

572 εκατ. πέρυσι, εμφανίζοντας αύ
ξηση 41%. Οι φαρμακοβιομηχανίες, 
κυρίως οι πολυεθνικές, αντιδρούν 
επίσης σε νέα διάταξη που φέρεται 
να ετοιμάζει η κυβέρνηση για την 
κατανομή του clawback. Η διάτα
ξη φαίνεται ότι θα έχει αναδρομική 
ισχύ από 1/1/2019, κάτι στο οποίο 
αντιτίθεται ο ΣΦΕΕ. Σελ. 24
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έκδοσης:
13-11-2019

Αυξημένο κατά 41% το clawback το 2019
Λόγω περισσότερων ανασφάλιστων, υψηλότερης δαπάνης για εμβόλια και συνεχιζόμενης υπερσυνταγογράφησης

Η επιβάρυνση ίου clawback για τις φαρμακοβιομηχανίες αναμένεται να φθάσει το 2019 ία 810 εκαχ. ευρώ, από 
572 εκαχ. που διαμορφώθηκε πέρυσι.

Των ΤΑΣΟΥ ΤΕΛΛΟΓΛΟΥ 
και ΔΕΣΠΟΙΝΑΣ ΚΟΝΤΗ

Εκτίναξη της επιβάρυνσης των βι
ομηχανιών φαρμάκου δείχνουν 
οι εκτιμήσεις του ΕΟΠΥΥ για το 
επίπεδο στο οποίο θα κινηθεί το 
clawback φέτος. Βασικοί υπαίτιοι 
παράγοντες θεωρούνται, μεταξύ 
άλλων, η αύξηση του αριθμού των 
ανασφάλιστων, η υψηλότερη δα
πάνα για τα εμβόλια και η συνε
χιζόμενη υπερσυνταγογράφηση. 
Επιπλέον, κύκλοι της αγοράς φαρ
μάκου, κυρίως των πολυεθνικών 
εταιρειών, αντιδρούν σε νέα διά
ταξη που φέρεται να ετοιμάζει η 
κυβέρναση για την κατανομή του 
clawback. Σύμφωνα με τις πρώ
τες εκτιμήσεις της οικονομικής 
υπηρεσίας του ΕΟΠΥΥ (6η τρο
ποποίηση του προϋπολογισμού 
του ΕΟΠΥΥ) και της φαρμακοβι
ομηχανίας, το clawback του β' 
εξαμήνου εμφανίζεται αυξημένο 
περίπου κατά 60% σε σύγκριση με 
το ίδιο διάστημα πέρυσι.

Συγκεκριμένα, εκτιμάται ότι το 
clawback του β' εξαμήνου θα ανέλ- 
θει στα περίπου 450 εκατ. ευρώ 
από περίπου 281 εκατ. ευρώ το 
ίδιο διάστημα πέρυσι. Με αυτά τα 
δεδομένα, εκπρόσωποι του κλάδου 
υποστηρίζουν ότι το clawback για 
φέτος θα φθάσει τα 810 εκατ. ευρώ 
από 572 εκατ. που διαμορφώθηκε 
πέρυσι, δηλαδή θα σημειώσει αύ
ξηση 41%. Το πρώτο εξάμηνο του 
2019 το ποσό διαμορφώθηκε στα 
360 εκατ. ευρώ. To clawback ou- 
νιστά μνημονιακό μέτρο το οποίο 
επιβλήθηκε στην αγορά για πρώ
τη φορά το 2012 και ήδη έχει πα
ρατηθεί η ισχύς του έως το 2022. 
Ενεργοποιείται κάθε φορά που πα- 
ρατηρείται υπέρβαση του θεσμοθε
τημένου ορίου της φαρμακευτικής

Η δαπάνη για τη φαρ
μακευτική κάλυψη 
των ανασφάλιστων 
από 220 εκατ. ευρώ 
το 2018 θα ανέλθει στα 
300 εκατ. ευρώ φέτος.
δαπάνης και αυτό επιστρέφεται 
από τις φαρμακευτικές εταιρείες ως 
ποσοστό επί του συνολικού τζίρου 
τους με βάση το μερίδιο αγοράς.

Σύμφωνα με παράγοντες του 
κλάδου της φαρμακοβιομηχανί

ας, η μεγάλη αυτή αύξηση του 
clawback οφείλεται αρχικά στη 
φαρμακευτική κάλυψη των ανα
σφάλιστων, των οποίων ο αριθμός 
παρουσιάζει τελευταία αύξηση. Εν
δεικτικά, τα ΑΜΚΑ των ανασφά
λιστων αυξήθηκαν σημαντικά, με 
αποτέλεσμα η δαπάνα για τη φαρ
μακευτική τους κάλυψη από 220 
εκατ. ευρώ το 2018 να εκτιμάται 
ότι θα ανέλθει στα 300 εκατ. ευρώ 
φέτος. Αυτή η αύξηση του αριθμού 
των ανασφάλιστων οφείλεται, σύμ
φωνα με κύκλους της φαρμακοβιο
μηχανίας, σε διάταξη που πέρασε 
η προηγούμενη κυβέρναση τον πε
ρασμένο Μάρτιο, η οποία δίνει το

δικαίωμα και σε ιδιώτες γιατρούς 
να γράφουν φάρμακα σε ανασφάλι
στους. Οι εκπρόσωποι των εταιρει
ών υποστηρίζουν ωστόσο ότι για 
να αντιμετωπιστεί αυτή η αύξηση 
στη δαπάνη, θα πρέπει να βρεθεί 
μια βιώσιμη λύση για την εξυπηρέ
τηση των ανασφάλιστων, η οποία 
να προϋποθέτει τη συνεργασία 
όλων των φορέων της αγοράς (δη
λαδή των φαρμακοποιών κ.λπ.).

Παράλληλα, εκτιμούν ότι η κυ
βέρνηση θα μπορούσε να κάνει 
εξοικονομήσεις, εάν επανενεργο- 
ποιούσε την επιτροπή διαπραγμά
τευσης για την αποζημίωση σκευ
ασμάτων για ασθένειες όπως η

ηπατίτιδα. Ενδεικτικά, ο διαγω
νισμός για σκευάσματα που αφο
ρούν τη συγκεκριμένα ασθένεια 
έχει «παγώσει» από πέρυσι τον 
Σεπτέμβριο, ενώ υπολογίζεται ότι 
το άμεσο όφελος θα ήταν γύρω 
στα 70 εκατ. ευρώ για το σύστημα 
υγείας. Την αύξηση του clawback 
την αποδίδουν και στην ανεξέλε
γκτη συνταγογράφηση αλλά και 
στην αυξημένη ζήτηση των εμβο
λίων στα 2,7 εκατομμύρια, έναντι 
2,2 εκατ. πέρυσι.

Στο μεταξύ, με διάταξη που θα 
φέρει η κυβέρνηση, το clawback 
των 810 εκατ. για το 2019 θα κατα- 
νέμεται ως εξής: 25% στα on patent 
φάρμακα και 75% στα off patent 
και στα γενόσημα. Ετσι τα 180 on 
patent φάρμακα θα επιβαρύνονται 
περίπου με 145 εκατομμύρια (ένα
ντι 57 πέρυσι) ενώ τα γενόσημα θα 
απαλλάσσονται από clawback 40 
εκατομμυρίων. Η διάταξη φαίνεται 
ότι θα έχει αναδρομική ισχύ από 
1/1/2019, κάτι στο οποίο αντιτίθε- 
ται ο ΣΦΕΕ. Οι πολυεθνικές εται
ρείες προτείνουν ό,τι αποφασισθεί 
να ισχύσει από 1/1/2020.

Οι ελληνικές εταιρείες αντιτεί
νουν πάντως ότι η δική τους συμ
μετοχή στους οριζόντιους «κόφτες» 
είναι 35%, παρότι η σημμετοχή των 
προϊόντων τους στο καλάθι των 
φαρμάκων είναι στο 18%. Αυτό 
σημαίνει ότι επιβαρύνονται διπλά 
για μια δαπάνη που δεν προέρχε
ται από τα φάρμακα που παράγουν 
οι ίδιοι. Αξίζει να σημειωθεί ότι, 
σύμφωνα με τις ξένες εταιρείες, 
η εξίσωση της λιανικής τιμής με 
την τιμή αποζημίωσης, διάταξη 
που είχε φέρει η προηγούμενη 
κυβέρνηση, οδηγεί στο παράδοξο 
τα γενόσημα που αποζημιώνονται 
από το σύστημα υγείας να είναι 
πιο ακριβά από τα πρωτότυπα.

«Πάγωμα» τιμών 
στα φάρμακα
Νέους κανόνες στην τιμο
λόγηση φαρμάκων εισάγει 
ίο υπουργείο Υγείας με τρο
πολογία που καιαιέθηκε σε 
νομοσχέδιο ίου υπουργείου 
Οικονομικών. Βασική παρά
μετρος ίου νέου συστή
ματος, όπως δήλωσε και ο 
υπουργός Υγείας Βασίλης Κι- 
κίλιας χθες μετά τη συνάντη
ση που είχε με τον πρωθυ
πουργό Κυριάκο Μηισοιάκη, 
είναι όχι δεν επιτρέπονται 
αυξήσεις στις τιμές των φαρ
μάκων. Ειδικότερα, ως τιμή 
διαμόρφωσης του φαρμά
κου θα ορίζεται ο μέσος 
όρος των δύο χαμηλότερων 
τιμών ίων κραιών-μελών 
της Ευρωζώνης. Η ιιμή ίων 
φαρμάκων αναφοράς ενιός 
της περιόδου προστασίας 
ίων δεδομένων τους, και 
ίων φαρμάκων αναφοράς 
εκτός παιένιας, εφόσον εί
ναι υψηλότερη, σύμφωνα με 
το εκάστοχε δελτίο τιμών του 
μέσου όρου των δύο χαμηλό
τερων τιμών κραιών-μελών 
της Ευρωζώνης μειώνεται 
σε κάθε αναιιμολόγηση έως 
7%, επί της τιμής του αμέ
σως προηγούμενου δελτίου 
τιμών. Η τιμή του γενοσήμου 
ορίζεται στο 65% της χιμής 
ίου αντίστοιχου προϊόντος 
αναφοράς. Επιπλέον, για να 
λάβει πρώτη φορά ιιμή ένα 
φάρμακο αναφοράς, πρέπει 
να έχει τιμολογηθεί σε τρία 
κράτη-μέλη της Ευρωζώνης.
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1  "Έγκλειστα παιδιά" στα νοσοκομεία Παίδων
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 22 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-11-2019

Επιφάνεια: 296.15 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2870

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

"Καμπανάκι" από την Ελληνική 
Παιδοψυχιατρική Εταιρία

"Έγκλειστα 
παιδιά" στα 
νοσοκομεία 
Παίδων

νΓ

Σ
ήμα κινδύνου κρούουν οι 
παιδοψυχίατροι αναφο
ρικά με τα δεκάδες παι
διά που βρίσκονται στα δύο 

παιδιατρικά νοσοκομεία της 
Αθήνας κατόπιν εισαγγελικής 
εντολής. Τουλάχιστον 48 παι
διά βρίσκονται σήμερα στα 
νοσοκομεία Παίδων "Αγλαΐα 
Κυριάκού" και "Η Αγία Σοφία", 
και ο αριθμός διαφοροποιεί

ται συνεχώς, δυστυχώς με α
νοδική τάση. Πρόκειται για 
παιδιά που προέρχονται από 
οικογένειες που δεν μπορούν 
να καλύψουν τις βασικές σω
ματικές και συναισθηματικές 
ανάγκες τους, παιδιά που έ
χουν υποστεί παραμέληση 
ή/και κακοποίηση και ασυνό- 
δευτα προσφυγόπουλα. Αυτά 
τα παιδιά "φιλοξενούνται" για

μεγάλο διάστημα στα δύο 
παιδιατρικά νοσοκομεία της 
Αθήνας, εξαιτίας της έλλει
ψης δομών, αλλά και "της κα
τάχρησης που γίνεται από τις 
εισαγγελικές αρχές στην έκ
δοση εισαγγελικών εντολών", 
όπως ανέφεραν κατά τη διάρ
κεια συνέντευξης Τύπου εκ
πρόσωποι της Ελληνικής Παι- 
δοψυχιατρικής Εταιρίας.

~σ*ιτ

"Εκτός ελέγχου η κατάσταση11

"Η κατάσταση είναι εκτός ελέγχου" και τα 
συμβάντα παραβατικότητας, βίας, επιθετικό
τητας σε βάρος εργαζομένων και ασθενών 
συχνά, είπαν οι παιδοψυχίατροι, ζητώντας 
συνάντηση με την ηγεσία του υπουργείου Υ
γείας. Οι εκπρόσωποι της Ελληνικής Παιδο- 
ψυχιατρικής Εταιρίας καταδικάζουν ως κα
ταχρηστική και μη ενδεδειγμένη πρακτική τη 
φιλοξενία και μακροχρόνια παραμονή υγιών 
παιδιών στα δημόσια Νοσοκομεία, τονίζο
ντας τις σοβαρές συνέπειες τόσο για το ίδιο 
το παιδί όσο και για την εύρυθμη λειτουργία 
των Παιδοψυχιατρικών κλινικών.
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1  Αγιάτρευτες παθογένειες
Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ

ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Σελ.: 3 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-11-2019

Επιφάνεια: 280.9 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η Ελλάδα 
πρέπει να δια- 
νύσει πολύ 
δρόμο ακόμη 
μέχρι να φτά
σει στο επίπε
δο αντίστοι
χων συστημά- 
τωντης 
Ευρώπης

Αγιάτρευτες παθογένειες

Του Γιώργου Λαμπράκη

Ι
στορίες παραλογισμού στο δημόσιο σύστημα υγείας 
της χώρας μας, όπως αυτή του μαγνητικού τομογρά
φου στο Νοσοκομείο Βόλου, που έχει εγκατασταθεί 
εδώ και έξι μήνες, ωστόσο δεν λειτουργεί, λόγω γραφει

οκρατικών εμποδίων και έλλειψης προσωπικού, εδραι
ώνουν την εκτίμηση ότι η Ελλάδα πρέπει να διανύσει πολύ 
δρόμο ακόμη μέχρι να φτάσει στο επίπεδο αντίστοιχων συ
στημάτων της Ευρώπης.

Στο ερώτημα γιατί χρειάστηκε να περάσει μισός χρόνος 
για να δοθεί η προβλεπόμενη άδεια λειτουργίας, η απάν
τηση πρέπει να αναζητηθεί στο τέρας της ελληνικής γρα
φειοκρατίας, που κρατά τα κλειδιά του κράτους. Η απάν
τηση στο ερώτημα, γιατί πρώτα παρελήφθη ο μαγνητικός 
τομογράφος με τυμπανοκρουσίες και πανηγυρικές δηλώ
σεις των υπευθύνων και στη συνέχεια ξεκίνησε η διαδικα
σία έγκρισης της άδειας λειτουργίας, μάλλον θα πρέπει να 
αναζητηθεί στη χρονική συγκυρία εγκατάστασης του συγ
κεκριμένου εξοπλισμού. Σημειώνεται ότι εκείνο το διάστη
μα η χώρα βρισκόταν σε προεκλογική περίοδο.

Στο πιο σημαντικό ερώτημα, για το πότε ακριβώς θα κα
ταστεί εφικτή η πλήρης λειτουργία του μαγνητικού τομο
γράφου, έτσι ώστε να καλύπτονται οι ανάγκες της περιο
χής, η απάντηση πρέπει να αναζητηθεί στη νέα ηγεσία του 
υπουργείου Υγείας.

Αυτό είναι και το πιο δύσκολο κομμάτι της όλης διαδικα

σίας, καθώς χρειάζονται προσλήψεις ιατρικού και νοση
λευτικού προσωπικού, που θα αναλάβει τον χειρισμό του 
μαγνητικού τομογράφου. Προς το παρόν υπάρχει ένας για
τρός και ένας ακόμη που έχει αποσπαοτεί από τον αξονικό 
τομογράφο, με αποτέλεσμα τηναποδυνάμωση του συγκε
κριμένου τμήματος του Νοσοκομείου.

Τουλάχιστον δέκα γιατροί και νοσηλευτές χρειάζονται 
για την πλήρη λειτουργία του μαγνητικού τομογράφου. Ο 
στόχος με τα τωρινά δεδομένα μοιάζει ουτοπικός. Δεν 
αποκλείεται να φτάσει ο Μάιος του 2020, να έχει συμπλη
ρωθεί ένας χρόνος από την εγκατάσταση του μαγνητικού 
τομογράφου και ακόμη να προκύπτουν κενά στο προσω
πικό, το οποίο πρέπει να τον λειτουργήσει.

Το ίδιο διάστημα, το Νοσοκομείο αναμένεται να παραλά- 
βεικαιτονστεφανιογράφο, για τονοποίο επίσης δεν υπάρ
χουν συγκεκριμένες δεσμεύσεις ως προς την κάλυψη των 
θέσεων ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού, που θα 
αναλάβει τη λειτουργία του.

Το δημόσιο σύστημα υγείας βρίθει ανάλογων περιπτώ
σεων γραφειοκρατικής τρέλας και απερίγραπτης ανεπάρ
κειας και αδιαφορίας των υπευθύνων να καλύψουν τις 
ανάγκες, κάνοντας το αυτονόητο. Το πλέον ανησυχητικό 
είναι πως η αλλαγή κυβέρνησης δεν δείχνει, προς το πα
ρόν τουλάχιστον, να αλλάζει το σκηνικό διάλυσης στα δη
μόσια νοσοκομεία.

Σε τοπικό επίπεδο η κατάσταση είναι χειρότερη, σε σύγ
κριση με την αντίστοιχη προ των βουλευτικών εκλογών.

Το γεγονός ότι ακόμη δεν έχει οριστεί η νέα διοίκηση του 
Αχιλλοπούλειου, σε συνδυασμό με τις τεράστιες εκκρεμό
τητες στο θέμα του προϋπολογισμού του Νοσοκομείου μέ
χρι το τέλος του χρόνου, εντείνει τις ανησυχίες των για
τρών και των νοσηλευτών, που δικαίως αισθάνονται ότι 
τους έχουν εγκαταλείψει.
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1  Δημόσιο σε ρυθμούς χελώνας: Δέκα μήνες στην
αναμονή για ένα μηχάνημα

Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ
ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ

Σελ.: 5 Ημερομηνία
έκδοσης:

13-11-2019

Επιφάνεια: 262.06 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Δημόσιό σε ρυθμους χελώνας: Δέκα 
μήνες στην αναμονή για ένα μηχάνημα
Τελεσφόρησε επιτέλους ο διαγωνισμός και τα πολυιατρεία 
του Βόλου αποκτούν νέο ακτινολογικό μηχάνημα

Δέκα και πλέον μήνες στην αναμονή, προκειμένου να 
ολοκληρωθεί ο διαγωνισμός και να αγοραστεί το νέο 
ακτινολογικό μηχάνημα

Α
θάνατο Δημόσιο! 
Δέκα και πλέον μή
νες χρειάστηκε να 
περιμένουν ασθενείς και 

γιατροί στα πολυιατρεία του 
πρώην ΠΕΔΥ Βόλου, που 
έχει μετονομαστεί πλέον σε 
Κέντρο Υνείας Βόλου, μέ
χρι να τελεσφορήσει ο δια
γωνισμός για την προμή
θεια νέου ακτινολογικού 
μηχανήματος.

Παρ' ότι οι διαδικασίες από 
τη διεύθυνση της τοπικής 
Μονάδας κινήθηκαν σχετικά 
γρήγορα, όπως ισχύει για 
τους περισσότερους διαγω
νισμούς για προμήθειες εξο
πλισμού και στην περίπτωση 
του νέου ακτινολογικού μη
χανήματος ακολουθήθηκε η 
πεπατημένη. «Σπεύδε βρα
δέως», με τους γιατρούς, 
τους νοσηλευτές και κυρίως 
τους ασφαλιομένους να υπο
βάλλονται σε «πόλεμο νεύ
ρων», αφού το μεν ιατρικό 
προσωπικό αδυνατούσε να 
προσφέρει υπηρεσίες προς 
τους ασφαλισμένους, οι δε 
αοφαλισμένοι και ασθενείς 
δεν είχαν άλλη λύση από το 
να απευθυνθούν και να προ
γραμματίσουν ραντεβού στο 
Νοσοκομείο ή σε ιδιώτη για
τρό.

Το μηχάνημα παρελήφθη 
μόλις πριν από λίγες μέρες 
και ξεκίνησε η εγκατάστασή

του. Σε συνδυασμό με τον 
ψηφιοποιητή που έχει ήδη 
προμηθευτεί η τοπική μονά
δα θα υπάρξει η δυνατότητα 
αναβαθμισμένων υπηρε
σιών οτους ασφαλισμένους.

Στο Ακτινολογικό εκτός 
από απλές ακτινογραφίες, 
γίνονται μαστογραφίες αλλά 
και οι ειδικές εξετάσεις οστι- 
κής πυκνότητας. Με τα νέα 
μηχανήματα οι εξετάσεις θα 
είναι εφάμιλλες ενός πανεπι
στημιακού νοσηλευτικού 
Ιδρύματος», σύμφωνα με 
τους γιατρούς. Σε συνδυα
σμό μάλιστα με τη λειτουργία 
του Πανοραμικού Ακτινολο
γικού Μηχανήματος για το 
οποίο τα προγραμματισμένα 
ραντεβού εξυπηρετούνται 
μία φορά την εβδομάδα στα 
ιατρεία της Νέας Ιωνίας, 
εκτιμάται πως οι ασφαλισμέ
νοι πλέον θα μπορούν να

απολαμβάνουν αναβαθμι
σμένες υπηρεσίες εξετάσε
ων.

Το νέο ακτινολογικό μηχά
νημα σύμφωνα με τον διευ
θυντή των τοπικών πολυια- 
τρείων θα τεθεί σε πλήρη λει
τουργία σε μία περίπου 
εβδομάδα και αφού ολοκλη
ρωθεί ο τεχνικός έλεγχος 
που είναι επιβεβλημένος με
τά την εγκατάστασή του.

Το ζήτημα ωστόσο που 
ανακύπτει και σε αυτή την 
περίπτωση δεν είναι άλλο 
από την ανάγκη για ενίσχυση 
του Τμήματος με επιπλέον 
προσωπικό.

Στο Ακτινολογικό απασχο
λούνται σήμερα δύο γιατροί 
και τρεις παρασκευαστές. 
Στην 5η Υπεεκκρεμεί ήδη αί
τημα για την πρόσληψη δύο 
τεχνολόγων - ακτινολόγων.

ΒΑΣΩ ΚΥΡΙΑΖΗ



6;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΑΝΤΙΒΙΟΤΙΚΑ: ΚΑΤΑΝΑΛΩΣΗ ΧΩΡΙΣ ΛΟΓΟ
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-11-2019

Επιφάνεια: 309.48 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΝΤΙΒΙΟΤΙΚΑ 
ΚΑΤΑΝΑΛΩΣΗ 
ΧΩΡΙΣ ΛΟΓΟ
ΣΕΛΙΔΑ 6
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1  ΑΝΤΙΒΙΟΤΙΚΑ: ΚΑΤΑΝΑΛΩΣΗ ΧΩΡΙΣ ΛΟΓΟ
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-11-2019

Υπερκατανάλωση αντιβιοτικών για... συνάχι
Της ΠΕΝΝΥΣ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

Σε απειλητικά για τη δημόσια υγεία 
επίπεδα έχει φτάσει η κατανάλω
ση των αντιβιοτικών στη χώρα 
μας με την πλειονότητα των πολι
τών να λαμβάνουν τα συγκεκριμέ
να σκευάσματα αυθαίρετα, χωρίς 
κανένα απολύτως όφελος για την 
υγεία τους. Σύμφωνα με τους ειδι
κούς γιατρούς, το 68% των πολι
τών στην Ελλάδα έχει λάβει αντι
βιοτικό τον τελευταίο χρόνο, ενώ 
στο 71% των περιπτώσεων ήταν 
για κοινό κρυολόγημα και για συ
μπτώματα όπως πονόλαιμο, συνά
χι ή χαμηλό πυρετό, για τα οποία 
τα αντιβιοτικά δεν είναι αποτελε
σματικά και τα οποία συνήθως 
εξαφανίζονται σε λίγα 24ωρα. Το 
αποτέλεσμα είναι πολλά μικρό
βια να έχουν αναπτύξει αντοχή 
έναντι των αντιβιοτικών και εί
ναι ενδεικτικό ότι στο 40% των 
ασθενών που έχουν προσβληθεί 
από πνευμονιόκοκκο, η θεραπεία 
με πενικιλίνη δεν είναι αποτελε
σματική, ενώ 15% των ασθενών με 
ουρολοίμωξη δεν θα θεραπευτούν 
εάν τους χορηγηθούν κινολόνες.

Πολλά μικρόβια έχουν 
αναπτύξει αντοχή 
- Στο 40% των ασθενών 
που έχουν προσβληθεί 
από πνευμονιόκοκκο, 
η θεραπεία με πενι- 
κιλίνη δεν είναι 
αποτελεσματική.

Στη διόλου τιμητική πρώτη θέ
ση στην κατανάλωση αντιβιοτι
κών που κατέχει η Ελλάδα μεταξύ 
των χωρών της Ε.Ε., αναφέρθη
καν χθες ειδικοί επιστήμονες, με 
αφορμή το 15ο Πανελλήνιο Συνέ
δριο του Ελληνικού Διαδημοτικού 
Δικτύου Υγιών Πόλεων (14-16 Νο
εμβρίου, Ιδρυμα Ιατροβιολογικών 
Ερευνών Ακαδημίας Αθηνών) και 
τη 18η Νοεμβρίου, Ευρωπαϊκή 
Ημέρα Ενημέρωσης για τα Αντι
βιοτικά. Οπως ανέφερε η καθη- 
γήτρια Παθολογίας - Λοιμώξεων 
ΕΚΠΑ και γενική γραμματέας της 
Ελληνικής Εταιρείας Χημειοθερα

πείας, Κυριακή Κανελλακοπούλου, 
η Ελλάδα σταθερά είναι η πρώτη 
χώρα στην Ευρώπη στην κατανά
λωση αντιβιοτικών, χωρίς να δι- 
αφαίνεται τάση βελτίωσης. Σύμ
φωνα με έκθεση του Παγκόσμιου 
Οργανισμού Υγείας, μεταξύ των 
χωρών της Ε.Ε., η Ελλάδα είναι 
στην πρώτη θέση αναφορικά με 
την κατανάλωση αντιβιοτικών με 
33,85 ημερήσιες καθορισμένες δό
σεις ανά 1.000 κατοίκους και ακο
λουθούν η Ρουμανία (28,5 δόσεις 
ανά 1.000 κατοίκους), η Κύπρος 
(27,14) και η Ιταλία (26,62). Στον 
αντίποδα βρίσκεται η Ολλανδία με 
μόλις 9,78 ημερήσιες καθορισμέ
νες δόσεις ανά 1.000 κατοίκους. Ο 
Ελληνας παίρνει αντιβιοτικά στις 
περισσότερες περιπτώσεις για 
κοινά κρυολογήματα που οφεί
λονται σε ιώσεις για τις οποίες 
το αντιβιοτικό είναι άχρηστο, και 
συχνά τα προμηθεύεται μόνος του 
από το φαρμακείο, πιέζοντας μά
λιστα εκ των υστέρων τον γιατρό 
να τα συνταγογραφήσει ώστε να 
τα καλύψει ο ΕΟΙΊΥΥ.

«Είμαστε απέναντι στον για
τρό που δεν ασκεί βάσει του όρ

κου του την Ιατρική», σχολίασε ο 
πρόεδρος του Ιατρικού Συλλόγου 
Αθηνών και του Ελληνικού Δια
δημοτικού Δικτύου Υγιών Πόλε
ων, Γιώργος Πατούλης, ο οποίος 
επέρριψε ευθύνες στο υπουργείο 
Υγείας που δεν έχει νομοθετήσει 
αυστηρές ποινές για όσους φαρ
μακοποιούς χορηγούν αντιβιοτικά 
χωρίς ιατρική συνταγή.

Η καθηγήτρια Παθολογίας ΕΚ
ΠΑ, πρόεδρος της Ελληνικής Εται
ρείας Χημειοθεραπείας, Ελένη Για- 
μαρέλλου, τόνισε το έλλειμμα που 
υπάρχει στην εκπαίδευση των νέ
ων γιατρών σχετικά με το πότε θα 
πρέπει να χορηγούν αντιβιοτικό, 
και σημείωσε ότι θα πρέπει η ορ
θολογική χορήγηση αντιβιοτικών 
σε ασθενείς να είναι υποχρεωτικό 
μάθημα στους φοιτητές Ιατρικής. 
Τέλος, ο καθηγητής και συντονι
στής διευθυντής της Ε' Παθολο
γικής Κλινικής του Ευαγγελισμού, 
Αθανάσιος Σκουτέλης, αναφέρθη
κε στη σημασία του εμβολιασμού 
έναντι της γρίπης, τα συμπτώματα 
της οποίας πολλοί Ελληνες λανθα
σμένα προσπαθούν να αντιμετω
πίσουν με τα αντιβιοτικά.
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1  Μέσα στο α' εξάμηνο του 2020 το νέο ασφαλιστικό
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-11-2019

Επιφάνεια: 316.06 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Μέσα στο α' εξάμηνο του 2020το νέο ασφαλιστικό
Κορυφαία προτεραιότητα για το υπουργείο Εργασίας η ευθυγράμμιση με τις αποφάσεις του ΣτΕ

Ω
ς «πρώτη προτεραιότητα 
για το 2020» του υπουρ
γείου Εργασίας και Κοινωνικών 

Υποθέσεων χαρακτήρισε ο αρ
μόδιος υφυπουργός, ΝότηςΜη- 
ταράκης, την εφαρμογή των 
πρόσφατων αποφάσεων του 
Συμβουλίου της Επικράτειας, 
με τις οποίες κρίθηκαν αντι
συνταγματικές βασικές ρυθμί
σεις του νόμου 4387/16 (νόμος 
Κατροήγκαλου). Αναφερόμενος 
στο επικείμενο νέο ασφαλιστι
κό, δήλωσε πως στόχος της πο
λιτικής ηγεσίας του υπουργεί
ου Εργασίας είναι να εφαρμο- 
σθεί το πρώτο εξάμηνο του 
2020, ενώ επιβεβαίωσε πως θα

είναι πλήρως ευθυγραμμισμέ
νο στις αποφάσεις του ΣτΕ.

Το Ανώτατο Δικαστήριο, με 
μία σειρά αποφάσεων που εξέ
δωσε στις 4 Οκτωβρίου του 
2019, «ξήλωσε» τέσσερις βασι
κές διατάξεις του νόμου Κα- 
τροιίγκαλου, οι οποίες αφορούν 
τον τρόπο υπολογισμού των 
ασφαλιστικών εισφορών 1,5 
εκατ. αυτοαπασχολουμένων 
(ασφαλισμένων σε ΟΑΕΕ, ΕΤΑΑ 
και ΟΓΑ), το ποσό των 1.300 ευ
ρώ που είχε τεθεί ως πλαφόν 
(άθροισμα) στις κύριες και επι
κουρικές συντάξεις, στα ποσο
στά αναπλήρωσης των συντά
ξεων που υπολογίζονται με βά

ση τον νόμο 4387/16 και τον 
τρόπο με τον οποίο έγινε ο υπο
λογισμός των επικουρικών συν
τάξεων.

Επίσης, ο κ. Μηταράκης, μι
λώντας χθες στην τηλεόραση 
του ΑΝΤΙ, τόνισε, μεταξύ άλ
λων, ότι η μείωση των εισφο
ρών είναι ένα ζήτημα κρίσιμο 
για το εισόδημα των εργαζο
μένων, καθώς, όπως ανέφερε, 
στην Ελλάδα έχουμε υψηλό μι- 
σθολογικό κόστος αλλά χαμη
λούς καθαρούς μισθούς. «Αυ
τή η ψαλίδα πρέπει να κλείσει», 
ανέφερε ο υφυπουργός Κοι
νωνικών Υποθέσεων, επιση- 
μαίνοντας: «Το ίδιο θα γίνει και

για τους ελεύθερους επαγγελ- 
ματίες οι οποίοι υπερφορολο- 
γήθηκαν από τον νόμο Κα- 
τρούγκαλου και θα γίνει συν
δυαστικά με τις αλλαγές στο 
φορολογικό. Έτσι, μέτρα όπως 
η μείωση στον εισαγωγικό φο
ρολογικό συντελεστή από το 
22% στο 9% και η μείωση των 
εισφορών σε μισθωτούς και 
ελεύθερους επαγγελματίες θα 
δώσουν πνοή στους εργαζομέ
νους. Άρα θα μπορούσαμε να 
πούμε συνολικά πως το διαθέ
σιμο εισόδημα για μισθωτούς, 
ελεύθερους επαγγελματίες και 
συνταξιούχους θα δούμε να 
βελτιώνεται εντός του 2020».

«Δεν μειώνονται 
συντάξεις»»
Σχετικά με τον επανυπολογι- 
σμό των συντάξεων ο κ. Μητα
ράκης επεσήμανε τα εξής: «Αυ
τό που θα πρέπει να ξεκαθαρι
στεί είναι πως ο επανυπολογι- 
σμός που θα γίνει, σε καμία πε
ρίπτωση δεν θα οδηγήσει σε 
μείωση συντάξεων. Το ΣτΕ έκρι
νε τη βάση υπολογισμού των 
συντάξεων για τις 31/12/2014 
ως δίκαιη βάση επανυπολογι- 
σμού, επομένως δεν υπάρχει 
εκεί νομικό θέμα. Ο επανυπο- 
λογισμός των συντάξεων θα 
αφορά στην αλλαγή των ποσο
στών αναπλήρωσης για τους

ελεύθερους επαγγελματίες με 
πάνω από 35-40 έτη εργασίας, 
καθώς το ΣτΕ έκρινε πως τα πο
σοστά αναπλήρωσης που όρι
ζε ο νόμος Κατροήγκαλου ήταν 
αντισυνταγματικά. Αυτό που 
εξετάζεται, πάντα εντός των δη
μοσιονομικών μας δυνατοτή
των, είναι να μπούμε σε μια λο
γική αυξήσεως των συντάξεων. 
Όταν θα έχουμε τη δυνατότητα 
να δώσουμε μια αύξηση στις 
συντάξεις, πιθανότατα αυτό να 
γίνει μέσω μιας οριζόντιας ρύθ
μισης. Αυτό σε καμία περί
πτωση δεν είναι κάτι που εξε
τάζουμε για το 2020».

[SID.13133513]
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1  «Καρφάκι δεν σας καίγεται για το ΚΕΘΕΑ, τους
εργαζόμενους και τους θεραπευόμενους»

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 14 Ημερομηνία
έκδοσης:

13-11-2019

Επιφάνεια: 306.62 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΝΔΡΕΑΣ ΙΑΝΘΟΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΝΠ ΤΟΥ ΥΠ. ΥΓΕΙΑΣ:

«Καρφάκι δεν σας καίγεται για το ΚΕΘΕΑ, 
τους εργαζόμενους και τους θεραπευόμενους»

» «Φατουρος, Πλωρίιης, Κούνδουρος, 
Βούλγαρης, Μουζέλης, Μαρκής, Νοταράς, 
Νέστωρ, Μεγαπάνου, Γιανναράς, Μπιτσά- 
κης, Τσαλίκογλου, Ζέη, Παρασκευόπουλος, 
Αρβανίτης. Όλοι αυτοί, λοιπόν, μας λέει ο υ
πουργός, μας λέει η κυβέρνηση, ότι συντή
ρησαν ένα καθεστώς ασυδοσίας, ανομίας ό
λα αυτά τα χρόνια, το οποίο υποτίθεται ότι έρ
χεται να τακτοποιήσει η Πράξη Νομοθετικού 
Περιεχομένου και η ρύθμιση της Ν.Δ.» τόνι
σε ο τομεάρχης Υγείας του ΣΥΡΙΖΑ Ανδρέας 
Ξανθός σε σχέση με την κατάργηση του αυ
τοδιοίκητου του ΚΕΘΕΑ. Η συζήτηση για την 
κύρωση της ΠΝΠ θα γίνει αύριο στην Ολο
μέλεια της Βουλής.

«Καρφάκι δεν σας καίγεται ούτε για το ΚΕ
ΘΕΑ, ούτε για τα προγράμματά του, ούτε για 
τους ανθρώπους του, ούτε για τους εργαζό
μενους, ούτε για τους θεραπευόμενους, ούτε

για τις οικογένειές τους» υπογράμμισε παρα
τηρώντας ότι στόχος του κυβερνητικού πρα
ξικοπήματος ήταν να αποτρέψει την εκλογή 
της Ξένης Δημητρίου στην προεδρία του ΚΕ
ΘΕΑ. «Το Μαξίμου έχει μια δυσανεξία σε πρό
σωπα τα οποία συνεργάστηκαν θεσμικά με 
την προηγούμενη κυβέρνηση και ήθελε να 
στείλει ένα μήνυμα μηδενικής ανοχής προς 
συνοδοιπόρους» επισήμανε.

Ο Αν. Ξανθός σημείωσε ότι οι πάνδημες α
ντιδράσεις που προκάλεσε η κυβερνητική 
παρέμβαση στο ΚΕΘΕΑ την οδήγησαν να α
ναζητήσει «ασμένως» ένα «πάτημα» για να 
δικαιολογήσει το πραξικόπημα. Απέδωσε σε 
αυτήν την τακτική την κυβερνητική επιλογή 
για «δημόσιο διασυρμό και διαπόμπευση» 
του ΚΕΘΕΑ προσβάλλοντας το έργο και τους 
εργαζομένους του Κέντρου, το οποίο έχει α
ξιολογηθεί πολύ υψηλά από το Γενικό Λογι

στήριο του Κράτους. Εκτίμησε δε ότι απώτε
ρος σκοπός του κυβερνητικού πραξικοπή
ματος στο ΚΕΘΕΑ είναι η διείσδυση του ι
διωτικού τομέα και στον χώρο της απεξάρ
τησης.

Σ. Παπαδόπουλος: «θέλετε 
διοικήσεις "μακρύ χέρι"»

«Σας ενοχλούν οι διαδικασίες αυτοδιοίκη
σης - αυτοδιαχείρισης των κοινωφελών ορ
γανισμών. Θέλετε διοικήσεις που να αποτε
λούν το ‘μακρύ χέρι’ της ‘γαλάζιας’ πελατεια
κής εξουσίας, όπως αυτή τη ζήσαμε στο ΚΕ- 
ΕΛΠΝΟ» υπογράμμισε ο εισηγητής του ΣΥ- 
ΡΙΖΑ Σάκης Παπαδόπουλος θυμίζοντας τα 
«όργια» διασπάθισης του δημοσίου χρήμα
τος από τις ελεγχόμενες από τη Ν.Δ. διοική
σεις στο «αμαρτωλό» ΚΕΕΛΠΝΟ.

ΚΩΣΤΑΣ ΠΑΠΑΓΙΑΝΝΗΣ

την εκλογή της Ξ. Δημητρίου»
τόνισε ο τομεάρχης Υγείας 
του ΣΥΡΙΖΑ
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1  Χωρίς «φάρμακο» οι παράλληλες εξαγωγές
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-11-2019

Επιφάνεια: 114.72 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Χωρίς «φάρμακο» 
οι παράλληλες εξαγωγές

Δραματικές είναι οι ελλείψεις 
φαρμάκων στη Θεσσαλονίκη, σύμ
φωνα με τον Φαρμακευτικό Σύλλο
γο Θεσσαλονίκης (ΦΣΘ), που με 
ανακοίνωσή του γνωστοποιεί και 
τονίζει προς το υπουργείο Υγείας 
και τον ΕΟΦ πως αυτήν τη στιγμή 
λείπουν από τα ράφια των φαρμα
κείων της πόλης περισσότερα από 
100 σκευάσματα - φάρμακα όλων 
των παθήσεων και πιο συγκεκρι
μένα για την αρτηριακή πίεση, τον 
σακχαρώδη διαβήτη, την οστεο
πόρωση, το γλαύκωμα, ηρεμιστι- 
κά, πνευμονολογικά, καθώς και 
φάρμακα για την ελκώδη κολίτι
δα, τον θυρεοειδή και αντιπηκτι
κές ενέσεις. Κύρια αιτία των ελλεί
ψεων, σύμφωνα με τον ΦΣΘ, είναι 
οι μειωμένες εισαγωγές και οι αυ
ξημένες εξαγωγές των φαρμάκων. 
«Οι ελλείψεις φαρμάκων έχουν εν- 
ταθεί στον μέγιστο βαθμό», σημει
ώνει ο πρόεδρος του ΦΣΘ, Διονύ
σιος Ευγενίδης. «Έχουμε εξηγήσει 
πολλές φορές ότι η τακτική που 
εφαρμόζει ο ΕΟΦ με την απαγό
ρευση παράλληλων εξαγωγών συγ
κεκριμένων σκευασμάτων δεν 
αποδίδει. Κι αυτό διότι έχει έναν 
πολύ συγκεκριμένο και σύντομο 
χρονικό ορίζοντα. Ο μόνος τρόπος 
να αποδώσει το μέτρο αυτό είναι 
να επιβάλει ο ΕΟΦ απαγόρευση 
παράλληλων εξαγωγών για μεγάλο 
χρονικό διάστημα, γεγονός που θα 
καθιστά ασύμφορη την αποθεμα
τοποίηση τέτοιων φαρμάκων από 
τον οποιονδήποτε». Ο Φαρμακευ
τικός Σύλλογος Θεσσαλονίκης κα- 
λεί το υπουργείο Υγείας και τον 
ΕΟΦ να λάβουν δραστικά μέτρα 
για την αντιμετώπιση του προβλή
ματος. Καλό θα ήταν, λοιπόν, να 
επιδειχθεί η δέουσα κυβερνητική 
προσοχή και για αυτό το θέμα και 
όχι μόνο για την τιμολογιακή πολι
τική του 2020. Β. Βεγ. [SID:13134174]
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1  Καταδίκη Πολάκη για συκοφαντία
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-11-2019

Επιφάνεια: 63.54 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Καταδίκη Πολάκη 
για συκοφαντία
Μετά την καταδίκη για συκοφα
ντική δυσφήμηση προς τον πρώ
ην πρόεδρο των εργαζομένων 
στο ΚΕΕΛΠΝΟ, Σταμάτη Πουλή, 
ο Παύλος Πολάκης υποχρεούται 
να καταβάλει αποζημίωση 2.000 
ευρώ και στη Βίκυ Σταμάτη. Την 
απόφαση ανακοίνωσε ο δικηγό
ρος της και σύμφωνα με αυτήν 
το Πολυμελές Πρωτοδικείο της 
Αθήνας επιδίκασε αποζημίωση 
2.000 ευρώ, δικαιώνοντας τη 
σύζυγο του Ακη Τζοχατζόπουλου 
στην αγωγή που είχε καταθέσει 
σε βάρος του τέως αναπληρω
τή υπουργού Υγείας για τους 
χαρακτηρισμούς του προς το 
πρόσωπό της. Ο κ. Πολάκης είχε 
σχολιάσει όταν η Βίκυ Σταμάτη 
ύψωσε το μεσαίο δάχτυλο προς 
δημοσιογράφους: «Οταν το φτω
χό νυμφίδιο, αφού γίνει νεόπλου
το τσουλί, τα χάνει όλα και (ξανα) 
μπαίνει φυλακή, χαιρετάει όπως 
έμαθε να φέρεται προς τον ‘λα
ουτζίκο’, όταν ήταν στο δεύτερο 
κλεψιμέικο στάδιο της ασήμαντης 
και άχρηστης ύπαρξής της».
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1  Συνταξιούχοι: Να επιστραφούν τώρα οι
αναδρομικές περικοπές και τα δώρα

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ ΤΗΣ
ΒΟΡΕΙΑΣ ΕΛΛΑΔΑΣ

Σελ.: 20 Ημερομηνία
έκδοσης:

13-11-2019

Επιφάνεια: 286.32 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Πορεία διαμαρτυρίας συνταξιούχων στη Θεσσαλονίκη

Συνταξιούχοι: Να επιστραφούν τώρα 
οι αναδρομικέε περικοπέε και τα δώρα

ΣΙΌΥΣ ΔΡΟΜΟΥΣ της Θεσσαλονίκης βγή
καν χθες οι συνταξιούχοι, ζητώντας να 
ζήσουν «με τα δεδομένα του 21ου αιώ
να» και διεκδικώντας από την κυβέρνη
ση να εφαρμόσει τις αποφάσεις του Συμ
βουλίου της Επικράτειας (ΣτΕ), οι οποί
ες εκδόθηκαν τον Ιούνιο του 2015, αλλά 
και «να επιστρέφει τις αναδρομικές περι
κοπές και τα δώρα». Σε δηλώσεις του ο 
πρόεδρος του Σωματείου Συνταξιούχων 
«Η Συσπείρωση» Βασίλης Παρτάλης ανέ
φερε: «Εχει βγει απόφαση στις 12 Ιου
νίου του 2015 για τις συντάξεις και κα
τά παράβαση του άρθρου 95 του Συντάγ
ματος δεν εφαρμόζονται». Μεταξύ άλλων, 
οι συνταξιούχοι στη Θεσσαλονίκη αντι
δρούν στις νέες περικοπές χρηματοδότη

σης του ΕΟΠΥΥ και των νοσοκομείων και 
ζητούν να επανέλθει το Γραφείο του Επι
κουρικού Ταμείου και του Γενικού Λογι
στηρίου του Κράτους στη Θεσσαλονίκη.

Οι συνταξιούχοι έγιναν δεκτοί από 
τον υφυπουργό Εσωτερικών (Μακεδο
νίας και Θράκης) Θεόδωρο Καράογλου 
και του έθεσαν τα αιτήματά τους. Οπως 
γνωστοποίησε ο κ. Παρτάλης, «το ζήτημα 
των αναδρομικών δεν μπορεί να το επι
λύσει ο κ. Καράογλου, αλλά όσον αφο
ρά τη λειτουργία Γραφείου του Επικου
ρικού Ταμείου και του Γενικού Λογιστη
ρίου του Κράτους στη Θεσσαλονίκη θα 
επιληφθεί του θέματος και θα απαντήσει 
σχετικά στους συνταξιούχους εντός της 
εβδομάδας».
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1  Μειώσεις έως και 7% στα φάρμακα
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,16 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-11-2019

Επιφάνεια: 736.51 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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1  Μειώσεις έως και 7% στα φάρμακα
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,16 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-11-2019

Κατά την 
ανατιμολόγηση δεν 

θα επιτρέπονται 
αυξήσεις τιμών 
στα φάρμακα, 

σύμφωνα με την 
τροπολογία του 

υπουργείου Υγείαβ
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Μειώσεις έως και 
7% στα φάρμακα

Νέα τροπολογία του υπουργείου Υγείας έρχεται 
να διορθώσει το στρεβλό σύστημα τιμολόγησης

των σκευασμάτων,

ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Σ
τον πάγο μπαίνουν οι αυξήσεις τιμών 
στα φάρμακα που είχε δρομολογήσει 
η προηγούμενη κυβέρνηση. Νέα τρο
πολογία του υπουργείου Υγείας έρχεται να 

διορθώσει το στρεβλό σύστημα τιμολόγησης 
των σκευασμάτων, βάζοντας έτσι φρένο και 
στις συνεπακόλουθες αυξήσεις που θα προέ- 
κυπταν στις συμμετοχές των ασφαλισμένων.

Για το σημαντικό αυτό θέμα είχε άλλωστε 
συνάντηση χθες το πρωί ο Βασίλης Κικίλιας 
με τον Πρωθυπουργό στο Μέγαρο Μαξίμου, 
δεδομένου ότι αποτελούσε κυβερνητική προ
τεραιότητα.

«Ο Πρωθυπουργός της χώρας Κυριάκος Μη- 
τσοτάκης είχε πει προεκλογικά “το καλύτερο 
φάρμακο στην καλύτερη τιμή”» υπενθύμισε 
μετά το πέρας της συνάντησης ο κ. Κικίλιας.

Στην τελική ευθεία βρίσκεται 
η σύναψη συμβάσεων 
με 800 γιατρούς όλων 
των ειδικοτήτων με τον ΕΟΠΥΥ

Και πρόσθεσε πως υλοποιείται μία ακόμα 
«προεκλογική δέσμευση της Νέας Δημοκρατί
ας και ίου Πρωθυπουργού, νομοθετώντας ότι 
δεν επιτρέπουμε καμία αύξηση στις τιμές των 
φαρμάκων και θα φτάσουμε έως 7% μειώσεις».

Σημειώνεται δε ότι η κείμενη διάταξη έχει 
ήδη κατατεθεί στη Βουλή, στο νομοσχέδιο που 
θα ψηφιστεί αύριο στην Ολομέλεια.

Ειδικότερα και όπως προβλέπεται στην 
κρίσιμη τροπολογία «ως τιμή διαμόρφωσης 
του φαρμάκου θα ορίζεται ο μέσος όρος των 
δύο χαμηλότερων τιμών των κρατών-μελών

βάζοντας φρένο στις αυξήσεις

Ο unoupyos Υγείαβ Βασίληβ Κικίλιαε

της ευρωζώνης, ενώ κατά την ανατιμολόγηση 
δεν θα επιτρέπονται αυξήσεις τιμών».

Επιπλέον και εφόσον προκύπτει διαφορά 
υψηλότερη ανάμεσα στην τιμή των φαρμάκων 
αναφοράς εντός της περιόδου προστασίας 
των δεδομένων τους και στην τιμή των φαρ
μάκων αναφοράς μετά τη λήξη προστασίας 
των δεδομένων τους «τότε η τιμή θα μειώνε
ται σε κάθε ανατιμολόγηση έως 7% επί της 
τιμής του αμέσως προηγούμενου Δελτίου 
Τιμών, με κατώτατο όριο τον μέσο όρο των 
δύο χαμηλότερων διαφορετικών τιμών των 
κρατών-μελών της ευρωζώνης».

«Αυτό σημαίνει, πρώτον, εξοικονόμηση 
πόρων για το κράτος. Κυρίως όμως μειώνεται 
σημαντικά η συμμετοχή των ασφαλισμένων 
στα φάρμακα τα οποία έχουν ανάγκη. Εί
ναι μια πολύ σημαντική πρωτοβουλία της

κυβέρνησης που δείχνει το κοινωνικό της 
πρόσωπο. Επαναλαμβάνω ότι η προηγού
μενη κυβέρνηση είχε νομοθετήσει για αυ
ξήσεις στις τιμές των φαρμάκων μέχρι 10% 
και εμείς νομοθετούμε 0% αυξήσεις και μέχρι 
7% μειώσεις» διευκρίνισε ο υπουργός Υγείας 
Βασίλης Κικίλιας.

ΠΡΟΣΛΗΨΕΙΣ. Εν τω μεταξύ και σύμφωνα με 
πληροφορίες στην τελική ευθεία βρίσκεται 
και η σύναψη συμβάσεων με 800 γιατρούς 
όλων των ειδικοτήτων με τον ΕΟΠΥΥ, σε μια 
προσπάθεια να ενισχυθεί ο πολύπαθος τομέας 
της Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας (ΠΦΥ).

Μάλιστα, η ηγεσία του υπουργείου Υγείας 
έπειτα από σχετική πρόταση του Πανελληνίου 
Ιατρικού Συλλόγου (ΠΙΣ) δίδει προτεραιότητα 
σε ειδικευμένους γιατρούς που έχουν ανοίξει 
ιατρείο μετά το 2012 και οι οποίοι παραμένουν 
αποκλεισμένοι από τον ΕΟΠΥΥ -δεδομένου 
ότι έκτοτε ο Οργανισμός δεν έχει συνάψει 
νέες συμβάσεις.

Ιδιαίτερα σημαντικό είναι πως οι συμβά
σεις θα αφορούν κυρίως γιατρούς «πρώτης 
γραμμής», δεδομένου ότι οι υπάρχοντες δεν 
επαρκούν για την κάλυψη των πληθυσμια- 
κών αναγκών, όπως είναι για παράδειγμα οι 
παιδίατροι και οι μαιευτήρες-γυναικολόγοι.

Αρκεί κανείς να αναλογιστεί ότι δεν υπάρ
χουν συμβεβλημένοι παιδίατροι με τον ΕΟΠΥΥ 
- άρα δωρεάν πρόσβαση σε παιδιάτρους για 
τους ασφαλισμένους του Οργανισμού - σε 
τουλάχιστον 28 περιφερειακές ενότητες της 
χώρας.

ΑΞΙΟΛΟΓΗΣΗ ΤΟΜΥ. Παράλληλα το υπουρ
γείο Υγείας δρομολογεί και την αξιολόγηση 
των Τοπικών Μονάδων Υγείας (ΤΟΜΥ), η 
αποδοτικότητα των οποίων αποδεικνυεται 
κατώτερη των προσδοκιών που είχε καλλι
εργήσει η προηγούμενη κυβέρνηση.

Είναι ενδεικτικό ότι από τις 239 προβλεπό- 
μενες ΤΟΜΥ λειτουργούν σήμερα μόλις οι 127, 
οι περισσότερες εκ των οποίων υπολειτουρ
γούν. Υπό το πρίσμα αστό η αναδιάρθρωση 
και η ομογενοποίηση των Κέντρων Υγείας και 
των ΤΟΜΥ είναι ένα μεγάλο στοίχημα που 
θέτει η ηγεσία του υπουργείου Υγείας, σε μια 
προσπάθεια να ανατάξει την Πρωτοβάθμια 
Φροντίδα Υγείας.

Υπενθυμίζεται ότι πρόσφατη έρευνα του 
Ιατρικού Συλλόγου Αττικής (ΙΣΑ) κατέγραψε 
το μέγεθος της «μαύρης τρύπας» στις υπηρε
σίες που προσφέρουν οι ελάχιστες και υπο
στελεχωμένες ΤΟΜΥ δημιουργώντας έναν 
φαύλο κύκλο ταλαιπωρίας και οικονομικής 
αιμορραγίας για τους ασθενείς.
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1  SOS για τα υγιή παιδιά που στέλνονται στις κλινικές
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 17 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-11-2019

Επιφάνεια: 115.11 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ ΠΑΙΑΩΝ

SOS για τα υγιή παιδιά που 
στέλνονται στις κλινικές
Ektos ελέγχου είναι πλέον η κατάσταση 
στα δύο παιδιατρικά νοσοκομεία «Αγλαΐα 
Κυριάκού» και «Αγία Σοφία», όπου τουλά
χιστον 48 παιδιά (τα οποία σημειωτέον δεν 
αντιμετωπίζουν κανένα πρόβλημα υγείαε) 
«φιλοξενούνται» εκεί κατόπιν εισαγγελικήε 
εντολήβ. Οι εκπρόσωποι ms Ελληνικός Παι- 
δοψυχιατρικήε Εταιρείσε εξέπεμψαν χθεε 
«σήμα κινδύνου», ζητώνταε άμεση συνάντη
ση με τον υπουργό Υγείαε. Ειδικότερα και 
όπωβ περιέγραψε ο πρόεδροβ ms Ελληνικός 
Παιδοψυχιατρικήε Εταιρείαβ, καθηγητήβ Δη- 
μήτρηε Αναγνωστόπουλοε, τα «εισαγγελικά 
περιστατικά» χωρίζονται σε τρειε κατηγορίεε.
«Η πρώτη περιλαμβάνει εκείνα τα παιδιά που 
προέρχονται από οικογένειεε που δεν μπορούν 
να καλύψουν tis Βασικέε σωματικέε και συναι- 
οθηματικέε ανάγκεβ tous, λόγω οικονομικός 
δυσπραγίαβ και κοινωνικών αντιξοοτήτων. Η 
δεύτερη κατηγορία περιλαμβάνει τα παιδιά που 
έχουν υποστεί παραμέληση ή/και κακοποίηση. 
Η τρίτη κατηγορία είναι τα ασυνόδευτα προ
σφυγόπουλα». Το αποτέλεσμα είναι «παιδιά, 
σωματικά και ψυχικά υγιή, να περιφέρονται crris 
κλινικέε των νοσοκομείων, αποκομμένα από 
tis καθημερινέε εκπαιδευτικέβ ασχολίεε και το 
οικογενειακό tous περιβάλλον, βιώνονταε τον 
θυμό, τον φόβο, την αγανάκτηση και τη θλίψη, 
χωρίβ να αντιλαμβάνονται τον λόγο για τον 
οποίο βρίσκονται σε αυτήν την κατάσταση», ση
μείωσε ο καθηγητήβ Ιατρικήε ZxoAiis, διευθυ- 
vnis Tns παιδοψυχιατρικήβ κλινικός στο «Αγία 
Σοφία», Γεράοιμοβ Κολαϊτηβ.
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1  ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΦΡΟΥΖΗ: «Η ΤΟΥΛΟΥΠΑΚΗ ΜΕ ΠΙΕΖΕ ΓΙΑ
ΠΟΛΙΤΙΚΑ ΠΡΟΣΩΠΑ»

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 1,14-15 Ημερομηνία
έκδοσης:

13-11-2019

Επιφάνεια: 1430.63 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΣΚΗΣΗ ΠΟΙΝΙΚΗΣ ΔΙΩΞΗΣ ΚΑΤΑ ΛΟΒΕΡΔΟΥ ΓΙΑ ΠΑΘΗΤΙΚΗ ΔΩΡΟΔΟΚΙΑ ΖΗΤΗΣΕ Η ΕΙΣΑΓΓΕΛΕΑΣ ΔΙΑΦΘΟΡΑΣ ► ΣΕΛΙΔΕΣ 14-15
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► ► ΓΙΑ ΥΠΟΘΕΣΗ NOVARTIS

Ποινική δίωξη Λοβέρδου 
ζήτησε η εισαγγελέας
ΤΗΝ ΑΣΚΗΣΗ ποινικής δίωξης 
εις βάρος ίου Ανδρέα Λοβέρδου 
για το αδίκημα της παθητικής 
δωροδοκίας κατ’ εξακολούθηση 
για την υπόθεση Novartis ζήτησε 
η εισαγγελέας κατά της Διαφθο
ράς Ελένη Τουλουπάκη.

Τα στοιχεία εις βάρος του 
πρώην υπουργού είχαν διαβι
βαστεί στη Βουλή προκειμένου 
να ζητηθεί η άρση της ασυλί
ας του, ωστόσο η εισαγγελέας 
δεν μπορούσε να προχωρήσει 
στην άσκηση δίωξης, λόγω της 
αίτησης εξαίρεσης που είχε κα
ταθέσει εις βάρος της ο κ. Λο- 
βέρδος. Η αίτηση απερρίφθη από 
το Συμβούλιο Εφετών και η κ. 
Τουλουπάκη διαβίβασε το αίτημά 
της για δίωξη στην Εισαγγελία 
Πρωτοδικών Αθηνών.

Μεταξύ των στοιχείων κατά 
του κ. Λοβέρδου εξέχουσα θέση 
έχουν οι αναφορές των προστα- 
τευόμενων μαρτύρων, με τον 
μάρτυρα με την κωδική ονομα
σία «Μάξιμος Σαράφης» να έχει 
κάνει λόγο για δωροδοκία του 
πρώην υπουργού από τον αντι
πρόεδρο της Novartis Κωνστα
ντίνο Φρουζή, για ταχεία και 
ακριβή τιμολόγηση τεσσάρων 
φαρμάκων της εταιρίας (Gilenya, 
Lucentis, Tasigna των 150 ml 
και Tasigna των 200 ml). Μάλι
στα, ο μάρτυρας προσδιόριζε το 
ποσό της δωροδοκίας πάνω από 
200.000 ευρώ, ενώ είχε κάνει 
λόγο για επιπλέον 70.000 ευρώ 
τα οποία είχε λάβει «διά ζώσης 
από τον Φρουζή» για να μην 
εγκρίνει την τιμολόγηση φαρ

μάκου ανταγωνιστικής εταιρίας. 
Τα χρήματα αυτά, ωστόσο, δεν 
έχουν εντοπιστεί από τις δικα
στικές αρχές.

Εις βάρος του κ. Λοβέρδου 
υπάρχουν στοιχεία και από 
επώνυμες καταθέσεις, όπως του 
πρώην στελέχους του υπουρ
γείου Υγείας Νίκου Μανία, ο 
οποίος είχε κάνει και αυτός λόγο 
για προνομιακή μεταχείριση της 
Novartis επί υπουργίας Λοβέρ
δου και για συναντήσεις του με 
τον κ. Φρουζή. Στις αναφορές 
αυτές, μάλιστα, είχε προβεί όταν 
οι εισαγγελείς τού παρουσίασαν 
έκθεση αναγγελίας αξιόποινης 
πράξης, με το πρώην στέλεχος 
του υπουργείου Υγείας να ζητάει 
να κάνει χρήση των ευνοϊκών δι
ατάξεων του νόμου. Ωστόσο, τις 
εν λόγω καταθέσεις ο Ν. Μανίας 
τις έχει ουσιαστικά ανακαλέσει, 
όταν επανήλθε με νέα αναφο
ρά λίγους μήνες μετά, κάνοντας 
κατά πληροφορίες λόγο για πι
έσεις από τους εισαγγελείς κατά 
της Διαφθοράς προκειμένου να 
πει πράγματα που δεν γνωρίζει.

Στα στοιχεία που καταλογίζει η 
Εισαγγελία κατά της Διαφθοράς 
στον κ. Λοβέρδο βρίσκεται και 
μια εταιρία συμφερόντων δύο 
δημοσιογράφων (ο ένας είναι 
κουμπάρος του κ. Λοβέρδου), 
η οποία φέρεται να χρησιμο
ποιήθηκε για να προωθήσει τα 
φάρμακα της Novartis, ενώ πε- 
ριγράφεται και μια διαφημιστική 
εταιρία, η οποία κατά το κατηγο
ρητήριο ξέπλενε μαύρο χρήμα.

Δ. ΔΑΜΙΑΝΟΣ

«ΒΟΜΒΑ» ΦΡΟΥΖΗ ΣΤΗΝ ΠΡΟΑΝΑΚΡΙΤΙΚΗ

«Με πίεζε
η Τουλουπάκη 
να μιλήσω 
για πολιτικά 
πρόσωπα»

Β
όμβες» έριξε χθες στην 
Προανακριτική Επιτροπή 
ο πρώην ισχυρός άνδρας 
της Novartis με την έναρξη της κατά

θεσής του. Ο Κωνσταντίνος Φρου- 
ζής αποκάλυψε το σύστημα που είχε 
στήσει ο ΣΥΡΙΖΑ για την κατασκευή 
της μεγαλύτερης πολιτικής σκευωρίας 
κατά των 10 πολιτικών προσώπων. 
Μια κατάθεση που δείχνει γιατί ο 
ΣΥΡΙΖΑ με κάθε τρόπο προσπαθού
σε να την αποφύγει εδώ και τέσσερα 
χρόνια.

Ο κ. Φρουζής με το «καλημέρα» 
φέρεται να κατάθεσε ότι η εισαγγελέ
ας Διαφθοράς, Ελένη Τουλουπάκη, 
του ζήτησε, τον Μάιο του 2018, να 
μιλήσει για πολιτικούς... με αντάλλαγ
μα να τον καταστήσει προστατευόμε- 
νο μάρτυρα!

Χαρακτηριστικά φέρεται ο πρώην 
αντιπρόεδρος και διευθύνων σύμ
βουλος της Novatis να έχει καταθέ
σει πως κλήθηκε άτυπα στο γραφείο 
της εισαγγελέως Διαφθοράς, Ελένης

□
 ΓΙΑΝΝΗΣ ΑΠΕΡΓΗΣ
japergis@e-typos.com

Τουλουπάκη, με πρωτοβουλία της ιδί
ας. Είχε -όπως ισχυρίστηκε- μια συνά
ντηση ενός τετάρτου μαζί της και με 
ακόμα έξι άτομα που ήταν εκεί, στο 
γραφείο της στην οδό Λουκάρεως.

Σύμφωνα με τις ίδιες πηγές, φέρε
ται να έχει καταθέσει πως «εγώ είπα 
ότι θέλω να καταθέσω όσα ξέρω, 
εκείνη όμως μου ζήτησε επίμονα ότι 
μπορεί να κάνει χρήση του ευεργετι
κού νόμου προστασίας του Ποινικού 
Κώδικα και να με καταστήσει προστα- 
τευόμενο μάρτυρα, αρκεί να μιλήσω 
για πολιτικούς».

Στοιχεία
Μάλιστα φέρεται να κατέθεσε πως η 
κ. Τουλουπάκη του είπε ότι δεν είναι 
θέμα να καταθέσει ό,τι ξέρει για την 
υπόθεση αλλά επειδή έχει συντριπτι
κά στοιχεία εναντίον του, να πει για 
την υπόθεση πολιτικών. Σύμφωνα με

τις ίδιες πληροφορίες, τότε βουλευτές 
της Ν.Δ. τον διέκοψαν και τον ρώτη
σαν εάν χρησιμοποιήθηκε η έκφραση 
«πολιτικά πρόσωπα» και ο κ. Φρουζής 
απάντησε «ναι».

Σύμφωνα με τις ίδιες πληροφορίες, 
ο κ. Φρουζής φέρεται να χαρακτήρισε 
την εισαγγελέα Διαφθοράς, Ελένη

Τουλουπάκη, ως το μοχλό πίεσης... 
ενώ είχε και μια άλλη αποκάλυψη 
για τον τρόπο που γινόταν η όλη 
μεθόδευση, λέγοντας πως στα τέλη 
του 201 7 διάβασε στην εφημερίδα 
«Documento» όλα όσα επρόκειτο 
να ζήσει καθώς είδε τη φωτογρα
φία του δίπλα σε πρωθυπουργούς, 
υπουργούς!!!

Ο πρώην ισχυρός άνδρας της 
Novartis φέρεται να επέμεινε ότι δεν 
κλήθηκε ποτέ από ανακριτικό ή δι
καστικό όργανο να δώσει εξηγήσεις. 
Επίσης ισχυρίστηκε ότι έγινε μια έρευ
να στο σπίτι του και κατασχέθηκαν 
αντικείμενα από Αρχή που δεν ήξερε 
ποια ήταν καθώς δεν του έδωσαν
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στοιχεία και δεν συνάχθηκε κανένα 
σχετικό πρακτικό!!!

Ο κ. Φρουζής, σύμφωνα πάντα 
με τις ίδιες πληροφορίες, μίλησε για 
μπούλινγκ που έχει δεχθεί εξαιτίας αυ
τής της υπόθεσης και για μεγάλη τα
λαιπωρία, ότι ήταν ένας τεχνοκράτης 
και όχι ένας «φαρμακάς». Είπε επίσης 
ότι παραιτήθηκε από την εταιρία γιατί 
δεν ήθελε να φύγει εκτός Ελλάδας 
και να μείνει με τα δύο του παιδιά.

Την Πέμπτη
Η κατάθεση του κ. Φρουζή θα συνε
χιστεί την Πέμπτη, στις 11 το πρωί, 
που θα συνεδριάσει εκ νέου η Προ- 
ανακριτική.

Η εξέταση του πρώην ισχυρού 
άνδρα της Novartis, μετά από δύο 
αναβολές τελικά πραγματοποιήθη
κε, καθώς δεν προσήλθαν στη συνε
δρίαση οι δύο εξαιρεθέντες από την 
πλειοψηφία βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ 
Παύλος Πολάκης και Δημήτρης 
Τζανακόπουλος. Από την πλευρά

του ΣΥΡΙΖΑ στη συνεδρίαση ήταν 
παρών μόνο ο εισηγητής του Σπύ- 
ρος Αάππας.

Νωρίτερα, στην επιτροπή ο κ. Λάπ- 
πας έθεσε ξανά το θέμα ανάκλησης 
των δύο εξαιρέσεων των κ.κ. Πολά- 
κη και Τζανακόπουλου, αλλά και πάλι 
απορρίφθηκε από την πλειοψηφία.

Χαμένο όμως στις γραμμές του... 
βρέθηκε χθες το κόμμα της αξιωμα
τικής αντιπολίτευσης στο θέμα εξαί
ρεσης των τριών βουλευτών, των Θά-

Ισχυρίστηκε ότι 
η εισαγγελέτ^ 

Aiaq>6op0s του 
πρότεινε για 

αντάλλαγμα να 
τον καταστήσει 

προστατευόμενο 
μάρτυρα

νου Πλεύρη, Κώστα Κυρανάκη και 
Βασίλη Κεγκέρογλου, που ζήτησε με 
υπόμνημα ο ελεγχόμενος Δημήτρης 
Παπαγγελόπουλος.

Αρχικά ο ΣΥΡΙΖΑ εξέδωσε ανακοί
νωση που έλεγε ότι αφού η Ν.Δ. και 
το ΚΙΝ.ΑΛ. πιστεύουν ότι η επιτροπή 
μπορεί να αποφασίζει για εξαιρέσεις, 
όπως έκανε για τους Παύλο Πολάκη 
και Δημήτρη Τζανακόπουλο, εάν θέ
λει να έχει συνέπεια, να εξαιρέσει και 
τους βουλευτές της Ν.Δ. και του ΚΙΝ. 
ΑΛ., που ζητάει ο πρώην αναπληρω
τής υπουργός Δικαιοσύνης.

Κατά την έναρξη της συνεδρίασης 
η γραμματέας της Κ.Ο. του ΣΥΡΙΖΑ, 
Ολγα Γεροβασίλη, έλεγε πως εμείς 
στη συζήτηση μέσα στην επιτροπή 
θα ταχθούμε κατά της εξαίρεσης 
των τριών καθώς η θέση μας είναι 
πως η επιτροπή δεν έχει δικαίωμα να 
εξαιρεί μέλη. Στην ψηφοφορία όμως 
ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ φέρεται να 
ήταν ο μόνος που δεν καταψήφισε 
τις εξαιρέσεις! ■
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LEA 4
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Αντιμετωπίστηκε το κρούσμα 
ψώρας σε μαθητές της Επανομής
Εκτός σχολείου έγινε το συμβάν - Απολυμάνθηκε ο χώρος διαβεβαίωσή ο περιφερειακός 
διευθυντής εκπαίδευσης Κεντρικής Μακεδονίας
Τη; Λεμονιά; Βασβάνη

Π
εριστατικό ψώρας 
εμφανίστηκε σε μα
θητές Γυμνασίου 
και Λυκείου στην 
περιοχή της Επανο
μής. Συγκεκριμένα όπως δήλωσε στον 
«Τύπο Θεσσαλονίκης» ο περιφερει

ακός διευθυντής εκπαίδευσης Κεντρι
κής Μακεδονίας Αλέξανδρος Κό- 
πτσης: «δύο παιδιά, ο ένας μαθητής 
γυμνασίου και ο άλλος μαθητής λυ
κείου, προσβλήθηκαν από ψώρα σε 
χώρο εκτός του σχολείου. Έμειναν 
στο σπίτι τους για δύο μέρες. Για προ
ληπτικούς λόγους έγινε απολύμανση. 
Πλέον το συμβάν θεωρείται ότι έχει 
λήξει και δεν υπάρχει καμία ανησυχία 
για τους μαθητές και τους γονείς 
τους».

Σε δηλώσεις της στη δημοτική τη
λεόραση TV-100 για το θέμα η Γενική 
Γραμματέας του Συλλόγου Γονέων 
και Κηδεμόνων του Γυμνασίου Επα
νομής, Κατερίνα Αναγνώστου, είπε 
πως ο γονέας ενός παιδιού ενημέρωσε 
το σχολείο και ο διευθυντής προχώρη

σε στις απαραίτητες ενέργειες. Όπως 
τόνισε: «Ο γονέας ενημέρωσε το σχο
λείο την Παρασκευή 1/11 και το Σάβ
βατο 2/11 απολυμάνθηκε το σχολείο».

Σημειώνεται πως την περασμένη 
Παρασκευή είχε γίνει ενημέρωση στο 
σχολείο από το ΚΕΕΛΠΝΟ για την 
ψώρα, για το πώς μεταδίδεται και τι 
πρέπει να προσέχει κανείς για αυτήν. 
Επίσης, αν και έγινε απολύμανση, τη 
Δευτέρα 4 και την Τρίτη 5/11 το σχο
λείο παρέμεινε κλειστό καθώς είχε γί
νει κατάληψη από τα δεκαπενταμελή 
του Γυμνασίου και του Λυκείου.

Περιστατικό ψώρας έχει σημειωθεί 
πριν λίγες μέρες και στο Εργαστήριο

Ειδικής Επαγγελματικής Εκπαίδευσης 
και Κατάρτισης Κορδελιού - Ευόσμου 
όπου στις αρχές Νοέμβρη η σχολική 
μονάδα έμεινε κλειστή.

Εκεί οδηγίες για τα μέτρα που πρέ
πει να ληφθούν είχε στείλει από την 
πρώτη στιγμή στο σχολείο, γιατρός 
της Διεύθυνσης Δημόσιας Υγείας της 
Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας. 
Σύμφωνα με τον προϊστάμενο της Δι
εύθυνσης, Σοφοκλή Κουρτίδη, το 
κρούσμα ήταν ένα, ωστόσο υπήρξε κι
νητοποίηση λόγω του φόβου μετάδο
σης της ψώρας, επειδή ο συγχρωτι
σμός δημιουργεί ευνοϊκές προϋποθέ
σεις για κάτι τέτοιο.

Τι είναι η ψώρα και
πώς αντιμετωπίζεται

Σύμφωνα με τον Εθνικό Οργανισμό 
Δημόσιας Υγείας: «Η ψώρα είναι πα
ρασίτωση του δέρματος που προκα- 
λείται από το άκαρι (εκτοπαράσιτο) 
της ψώρας (Sarcoptes scabiei var. ho- 
minis). Τα μικροσκοπικά ακάρεα δια- 
νοίγουν σήραγγες στην επιδερμίδα, 
όπου ζουν και εναποθέτουν τα αυγά

τους. Το χαρακτηριστικό σύμπτωμα 
είναι ο έντονος και επίμονος κνησμός 
(φαγούρα), ιδιαίτερα κατά τις νυχτερι
νές ώρες. Οι δερματικές βλάβες είναι 
συνήθως ερυθηματώδεις βλατίδες. Η 
νόσος έχει παγκόσμια εξάπλωση και 
προσβάλλει ανθρώπους όλων των φυ
λών και κοινωνικών ομάδων. Μπορεί 
να μεταδοθεί εύκολα σε συνθήκες συ
νωστισμού, όπου υπάρχει στενή επα
φή. Από τη στιγμή της μόλυνσης μέχρι 
την εμφάνιση του κνησμού μεσολα
βούν 2-6 εβδομάδες, ενώ αν πρόκειται 
για επαναμόλυνση, ο κνησμός εμφανί
ζεται συντομότερα, εντός 1-4 ημερών. 
Η περίοδος μεταδοτικότητας διαρκεί 
από τη στιγμή της μόλυνσης μέχρι την 
καταστροφή των ενηλίκων παρασίτων 
και αυγών, συνήθως 24 ώρες μετά την 
εφαρμογή της πρώτης θεραπείας. Η 
θεραπεία γίνεται συνήθως με τοπική 
επάλειψη παρασιτοκτόνων σκευασμά
των. Εάν ο κνησμός επιμένει για διά
στημα >2-4 εβδομάδες μετά τη θερα
πεία ή εάν εμφανιστούν νέες δερματι
κές βλάβες, θα χρειαστεί ιατρική συμ
βουλή και πιθανόν επανάληψη της θε
ραπείας».
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Γράφει πβρωρόστορπ

Στη Ρό6ο πέσανε. Χέει, τα πρώτα πρόστιμα για τον αντικοπνιστικό
νόμο, όταν evoxXnMevos θαμώνα$ έκανε καταγγελία για άλλον
πελάτη που παρά tis παρατηρήσει συνέχισε να καπνίζει 
ατάραχοε. Μπράβο παιδιά, ο αντικοπνιστικό^ νόμο5 εφαρμόζεται,
Mrmcos, όμωε, τώρα είναι η ώρα να δούμε λίγο και τα ms Υγείαε;
Και εννοούμε ότι αντί να καθόμαστε να μετράμε γόπεε και
τασάκια, μήπωε να κοιτάξουμε λίγο την κατάσταση στο ΕΣΥ;

Νοσοκομεία με ελλείψεις υλικών, μηχανημάτων και γιατρών, νοσοκομεία όπου στοιβά
ζονται οι ασθενείς ο ένας πάνω στον άλλον, νοσοκομεία βρώμικα όπου μπαίνεις με απλή 

γρίπη και πεθαίνεις από ενδονοσοκομειακά. Αλλά δεν είναι μόνο αυτά, είναι και 
ότι πλέον στη χώρα μας, αν δεν έχεις λεφτά για να πας στο εξωτερικό να 

γιατρευτείς, δυστυχώς δεν έχεις ελπίδες. Γράφαμε για τα «κρεβάτια 
του Πολάκη στα οποία πεθαίνουν οι ασθενείς», αλλά η κατάστα
ση δεν καλυτέρεψε. Μετά τον αγώνα ζωής του Παναγιώτη - 
Ραφαήλ να μεταβεί στη Βοστώνη για ειδική θεραπεία, έχουμε 
άλλη περίπτωση, του 17χρονου Πέτρου.

Και αν στην περίπτωση του Παναγιώτη - Ραφαήλ η θεραπεία 
ούτως η άλλως δεν εφαρμοζόταν στις χώρες της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης, διότι βρίσκεται σε πειραματικό στάδιο, πόσο δύσκολη 
είναι η περίπτωση του 17χρονου από τη Μεγαλόπολη, ο οποίος 
πάλι από φιλανθρωπίες θα πρέπει να σωθεί; Ο 17χρονος πρέ
πει να πάει και αυτός στις ΗΠΑ για να αντιμετωπίσει τη βαριά 
μορφή καρδιακής ανεπάρκειας που τον ταλαιπωρεί, ώστε να 
αντιμετωπίσει εν μέρει το πρόβλημά του και να σώσει το συκώ
τι του. Στο Ελλαδιστάν, όμως, προφανώς δεν υπάρχουν οι προ
ϋποθέσεις για τέτοιες σοβαρές περιπτώσεις, αφού η κατάστα
ση στην Υγεία παραπαίει. Ασχολούμαστε με τις γόπες και αφή
νουμε τα σοβαρά για τις ΗΠΑ και τις φιλανθρωπίες. Ποιος θα 
ασχοληθεί με τους ασφαλιστικούς φορείς, τις επιτροπές, την 
ιατροφαρμακευτική κάλυψη, ή τις συνθήκες που επικρατούν
στα νοσοκομεία;
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1  Συγκέντρωση για το άσυλο αύριο στα Προπύλαια
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,12 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-11-2019

Επιφάνεια: 843.48 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΦΟΙΤΗΤΙΚΟΙ ΣΥΛΛΟΓΟΙ ΑΘΗΝΑΣ

Συγκέντρωση για το άσυλο 
αύριο στα Προπύλαια

Καταγγελία της ΚΝΕ για νέο κρούσμα 
επέμβασης της αστυνομίας 

σε βάρος φοιτητών - μελών της 
έξω από την ΑΣΟΕΕ

ΣΕΛ. 12 - 13
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1  Συγκέντρωση για το άσυλο αύριο στα Προπύλαια
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 1,12 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-11-2019

ΦΟΙΤΗΤΕΣ

ΣΚΕΨΗ ΓΙΑ ΚΑΤΑΡΓΗΣΗ ΤΟΥ
Π/ΜΕΠΙΣΤ HfllftKOY AIYW! ΜΕ ΤΟΥΣ ZYOncro 

ΠΑΜΕ ΚΟΝΤΡΑ ΣΤΗΝ KyKPNHTIKH ΠΟΛΙΤΙΚΗ
ΠΜΛΑΓίΓΪΝ ,ΝΗΠΙΑΙΤΙΥΝ. Ι5ΤΟΜΚΟΥ-ΑΤΧΛΙΟΛΟΓΙΚΟΧ

Υπερασπίζονται το άσυλο συνεχίζοντας τον αγώνα
Συγκέντρωση αύριο Πέμπτη,

Σ
ε νέο συλλαλητήριο προχωρούν αύριο Πέ
μπτη στις 12 το μεσημέρι στα Προπύ
λαια Φοιτητικοί Σύλλογοι της Αθήνας, με 
αιχμή την υπεράσπιση του πανεπιστημια
κού ασύλου και στέλνοντας μήνυμα συνέχισης και 
ενίσχυσης του αγώνα για τα σύγχρονα δικαιώμα

τα τους, ενάντια στην καταστολή και στο δόγμα 
«νόμος και τάξη».

Η παραβίαση του ασύλου στην ΑΣΟΕΕ προχτές 
από αστυνομικές δυνάμεις καταστολής, κατά φοι
τητών που αντιδρούσαν στην απαράδεκτη απόφα
ση της Συγκλήτου για κλείσιμο της σχολής για αυ
τήν τη βδομάδα, η καταστολή συνολικά και οι συλ
λήψεις φοιτητών, καταδικάστηκαν στις μαζικές Γε
νικές Συνελεύσεις των Φοιτητικών Συλλόγων που 
έγιναν χτες.

Εκφράστηκε το αίτημα να αφεθούν ελεύθεροι οι 
συλληφθέντες φοιτητές, διατρανώθηκε «Εξω η α
στυνομία από τις σχολές» και δόθηκε αγωνιστικό 
ραντεβού στο αυριανό συλλαλητήριο. Αποφάσεις 
συμμετοχής είχαν πάρει μέχρι χτες οι Φοιτη
τικοί Σύλλογοι Φιλοσοφικής, Ιστορικού - Αρ
χαιολογικού, Δασκάλων, Νηπιαγωγών, Παντεί- 
ου. Μαθηματικού, Ιατρικής, Νομικής και Πο
λιτικού Νομικής.

Νέα πραοπάΒεια παραβίασης 
ταυ παύδαα χτες

Στο μεταξύ, χτες το πρωί, φοιτητές της σχο
λής, μέλη της ΚΝΕ, βρέθηκαν στην πύλη της ΑΣΟ
ΕΕ στην οδό Πατησίων, μοιράζοντας την ανακοί
νωση με την οποία η Οργάνωση καταγγέλλει την

στις 12 το μεσημέρι, στα Προπύλαια

Απο την κινητοποίηση ενάντιο στην κατάργηση του άσυλου τον περασμένο Ιούλη

προχτεσινή παραβίαση του ασύλου και την κατα
στολή φοιτητών που αντιδρούσαν στην απόφαση 
της Συγκλήτου.

Κρατώντας πανό που ανέγραφε «Ασυλο στη 
συλλογική διεκδίκηση - Να ανοίξει εδώ και 
τώρα η σχολή», εξέφρασαν την αντίθεσή τους 
στην παραβίαση του ασύλου και στην καταστο
λή των αγωνιστικών διαδικασιών των Φοιτητικών 
Συλλόγων και απαίτησαν να αποχωρήσουν τα ΜΑΤ 
και να αρθεί άμεσα το lock-out της ΑΣΟΕΕ, ώστε 
να γίνει Γενική Συνέλευση του Φοιτητικού Συλλό
γου προκειμένου να πάρει θέση για όλες αυτές τις 
εξελίξεις, μπροστά και στον τριήμερο εορτασμό 
του Πολυτεχνείου.

Την ώρα που πραγματοποιούνταν η παρέμβαση 
των μελών της ΚΝΕ που ενημέρωναν φοιτητές και 
περαστικούς, δυνάμεις των ΜΑΤ εμφανίστηκαν και 
επικαλούμενοι σχετικές εντολές δήλωναν πως α
παγορεύεται η παρουσία φοιτητών και έξω από τη 
σχολή, η οποία περικυκλώθηκε από αστυνομικές 
δυνάμεις, τα μέλη της ΚΝΕ ωστόσο παρέμειναν μέ
χρι το μεσημέρι.

Την ώρα που εκτυλισσόταν το παραπάνω σκηνι
κό, το Γραφείο Τύπου του ΚΣ της ΚΝΕ εξέδω
σε ανακοίνωση καταγγέλλοντας τη νέα προσπά
θεια παραβίασης του ασύλου στην ΑΣΟΕΕ και πα- 
ρεμπόδισης της παρέμβασης μελών της ΚΝΕ από 
τα ΜΑΤ. Οπως σημείωσε:

«Αυτήν τη στιγμή, δυνάμεις των ΜΑΤ απειλούν 
με καταστολή και συλλήψεις φοιτητές της ΑΣΟ
ΕΕ, μέλη της ΚΝΕ, που βρίσκονται έξω από την 
πύλη της σχολής τους, ενημερώνοντας φοιτη
τές και κόσμο που περνάει από το σημείο για τα 
γεγονότα που έγιναν την προηγούμενη μέρα.

Η ενέργεια αυτή προστίθεται στην απαράδεκτη 
επίθεση της αστυνομίας σε φοιτητές, τη Δευτέρα 
11/11, που αντιδρούσαν στο lock-out της ΑΣΟΕΕ 
και στην παραβίαση του ασύλου από τα ΜΑΤ.

Για τις εξελίξεις αυτές έχει τεράστια ευθύνη η 
κυβέρνηση της ΝΔ, που προσπαθεί να επιβάλει το 
δόγμα "νόμος και τάξη", για να υπερασπιστεί την 
αντιλαϊκή πολιτική της, αλλά και η Σύγκλητος της

ΑΣΟΕΕ, που ακολου
θεί και στηρίζει αυτήν 
την κατεύθυνση. 

Απαιτούμε:
• Να αποχωρήσουν 
τώρα τα ΜΑΤ από την 
ΑΣΟΕΕ. Καμία παρα
βίαση του ασύλου και 
καταστολή των αγω
νιστικών διαδικασιών 
των φοιτητικών συλ
λόγων.
• Να αρθεί άμεσα το 
lock-out της ΑΣΟΕΕ, 
ώστε να γίνει Γενική 
Συνέλευση του Φοι
τητικού Συλλόγου για 
να πάρει θέση για ό
λες αυτές τις εξε
λίξεις, μπροστά και 
στον τριήμερο εορ
τασμό του Πολυτε
χνείου».

Στα πδευρό
των διωκάρενυν ψαιτατύν

Παράλληλα, χτες το πρωί φοιτητές από σχολές 
της Αθήνας βρέθηκαν στα δικαστήρια της Ευελ- 
πίδων, όπου δικάζονταν οι φοιτητές που συνελή- 
φθησαν προχτές.

Δίωξη για τα πλημμελήματα της αντίστασης κα
τά της αρχής και της εξύβρισης ασκήθηκε χτες από 
την Εισαγγελία Πλημμελειοδικών στον φοιτητή της 
Ιατρικής που συνελήφθη τη Δευτέρα κατά την επί
θεση της αστυνομίας σε φοιτητές που αντιδρούσαν 
για το κλείσιμο της ΑΣΟΕΕ. Η δίκη του στο αυτό
φωρο Τριμελές Πλημμελειοδικείο αναβλήθηκε για

τις 22 Νοέμβρη και ο φοιτητής αφέθηκε ελεύθερος.
Στο αυτόφωρο Τριμελές Πλημμελειοδικείο παρα- 

πέμφθηκε και φοιτητής του Πολυτεχνείου, μετά τη 
δίωξη που ασκήθηκε και σε αυτόν από τον εισαγ
γελέα, για την ίδια κατηγορία, και ορίστηκε να δι
καστεί την ίδια μέρα (22/11). Σύμφωνα με καταγ
γελίες, οι αστυνομικοί περίμεναν τον φοιτητή έξω 
από το σπίτι του, τη νύχτα της Δευτέρας προς Τρί
τη, για να τον συλλάβουν για συμμετοχή στην κι
νητοποίηση στην ΑΣΟΕΕ. Εκαναν μέχρι και έρευ
να στο σπίτι του, ενώ δεν τον άφησαν να επικοι
νωνήσει με τους δικούς του όταν ήταν υπό κρά
τηση στη ΓΑΔΑ.

Καταδίκη απά φορείς 
των εργαζαρένων

Την παραβίαση του πανεπιστημιακού ασύλου στην 
ΑΣΟΕΕ από την κυβέρνηση, την επέμβαση και κα
ταστολή από την αστυνομία, καταγγέλλουν μια σει
ρά φορείς των εργαζομένων.

Σχετικό ψήφισμα ενέκριναν τα Σωματεία, οι Ο
μοσπονδίες και τα Εργατικά Κέντρα που συμ
μετείχαν στη σύσκεψη της Γραμματείας Αττικής του 
ΠΑΜΕ για το Ασφαλιστικό. Ψηφίσματα εξέδωσαν επί
σης οι εξής συνδικαλιστικές οργανώσεις: Ομοσπον
δία Ενώσεων Νοσοκομειακών Γιατρών Ελλά
δας (ΟΕΝΓΕ), Ομοσπονδία Διοικητικού Προσω
πικού Τριτοβάθμιας Εκπαίδευσης, ΑΔΕΔΥ, Σω
ματείο Εργαζομένων ΠΑΓΝΗ, Εργατικό Κέντρο 
Αθήνας, Σύλλογος Εργαζομένων στην Ιδιωτι
κή Εκπαίδευση Νομού Αττικής «Ο Βύρων».

Με αντίστοιχα ψηφίσματα καταγγέλλουν την παρα
βίαση του ασύλου οι Σύλλογοι Εκπαιδευτικών Πρω
τοβάθμιας Εκπαίδευσης Λήμνου «Αργύριος Μο- 
σχίδης», Βύρωνα - Καισαριανής - Παγκρατίου 
«Ρόζα Ιμβριώτη» και Ν. Ιωνίας - Ηρακλείου - 
Μεταμόρφωσης - Λυκόβρυσης «Γ. Σεφέρης».
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1  Σήμερα η νέα σύσκεψη συντονισμού
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-11-2019

Επιφάνεια: 88.24 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΟΙ ΣΤΙΣ ΔΗΜΟΣΙΕΣ ΜΟΝΑΔΕΣ ΥΓΕΙΑΣ 
ΚΑΙ ΠΡΟΝΟΙΑΣ

Σήμερα η νέα σύσκεψη συντονισμού
Σήμερα Τετάρτη, στις 4.30 μ,μ., στα Επείγοντα του Νοσοκομείου «Ευαγγελι

σμός» θα πραγματοποιηθεί νέα σύσκεψη συντονισμού Διοικητικών Συμβουλί
ων Σωματείων, Επιτροπών Αγώνα και εργαζομένων στα δημόσια νοσοκομεία 
της Αττικής.

Αιτήματα αιχμής είναι τα εξής: Να μην απολυθεί κανείς. Να μονιμοποιηθούν ό
λοι οι συμβασιούχοι, χωρίς όρους και προϋποθέσεις. Μαζικές προσλήψεις μόνι
μου προσωπικού, πλήρους και αποκλειστικής απασχόλησης. Να πληρώνονται α
ποκλειστικά από τον κρατικό προϋπολογισμό. Αποκλειστικά δημόσια και δωρεάν 
Υγεία υψηλού επιπέδου, για όλο το λαό.
• Σε στάση εργασίας (8 π.μ. -1 μ,μ.) και συγκέντρωση στη 2η ΥΠΕ προχωρά αύ
ριο Πέμπτη το Σωματείο Εργαζομένων «θριάσιου» Νοσοκομείου, διεκδικώντας 
μεταξύ άλλων: Να ενισχυθεί με μόνιμο προσωπικό το Νοσοκομείο και να τροπο
ποιηθεί ο Οργανισμός για να ανταποκρίνεται στις σύγχρονες ανάγκες. Να ενισχυ- 
θούν με γιατρούς βασικών ειδικοτήτων και νοσηλευτικό προσωπικό τα Κέντρα Υ
γείας Ελευσίνας και Μεγάρων. Να μην απολυθεί κανένας, να μονιμοποιηθούν οι 
εργαζόμενοι με ελαστικές εργασιακές σχέσεις.
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1  Φεύγουν άλλοι 20 γιατροί από την Αχαΐα
Πηγή: ΠΕΛΟΠΟΝΝΗΣΟΣ Σελ.: 7 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-11-2019

Επιφάνεια: 416.68 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η αποχώρηση των επικουρικών παροξύνει ένα ήδη πιεστικό πρόβλημα για τα 
νοσοκομεία της περιοχής.

Φεύγουν άλλοι 
20 γιατροί 
από την Αχαΐα
Της ΜΑΡΙΝΑΣ ΡΙΖΟΓΙΑΝΝΗ
rizogianni@pelop.gr

ε 20 γιατρούς λιγότε- 
ρους θα βρεθούν τα 
νοσοκομεία της Αχα- 
ΐας στο τέλος του μή

να καθώς πρόκειται για επι
κουρικό προσωπικό που λή
γει η σύμβασή τους.
Οπως έγραφε προ ημερών 
η «Π», κλινικές και τμήματα 
θα βρεθούν σε άμεση αδυ
ναμία κάλυψης των εφημε
ριών με ό,τι αυτό συνεπάγε
ται για τους νοσηλευόμενους. 
Το θέμα αναδεικνύει με χθε
σινή της ανακοίνωση και η 
Ενωση Νοσοκομειακών Ια
τρών Αχαΐας (ΕΙΝΑ). 
Συγκεκριμένα αναφέρει: «Η 
κατάσταση στα δημόσια νο
σοκομεία της Αχαΐας είναι 
το χαρακτηριστικότερο πα
ράδειγμα με ποιον τρόπο δι- 
αιωνίζεται, αναπαράγεται και 
γίνεται καθεστώς η απαρά
δεκτη μορφή εργασίας των 
επικουρικών γιατρών.
Σε σχετικό υπόμνημα της ΕΙ- 
ΝΑ τον Σεπτέμβριο τα κενά 
σε μόνιμες οργανικές θέσεις 
στα νοσοκομεία της Αχαΐας 
υπολογίζονται στις 140 πε
ρίπου (ποσοστό 30%), τη 
στιγμή που το σύνολο των 
επικουρικών γιατρών αγγί
ζει των αριθμό ρεκόρ των 
100 συναδέλφων. Οι περί
που 20 απ’ αυτούς τους συ
ναδέλφους τέλη Νοέμβρη θα 
βρεθούν στον αέρα, αφού 
οι συμβάσεις τους λήγουν». 
Το πρόβλημα των ιατρικών 
κενών θα διογκωθεί περαιτέ
ρω καθώς τέλος του χρόνου 
συνταξιοδοτείται ένας σημα
ντικός αριθμός γιατρών τό
σο στο ΠΓΝΠ όσο και στον 
«Αγιο Ανδρέα».
Υπό τις συνθήκες αυτές, η 
ΕΙΝΑ εκτιμά ότι «προκύπτει 
άμεση αδυναμία λειτουργί-

Η διοίκηση της ΕΙΝΑ Τάσος Γιακουμής, Δημήτρης Ζιαζιάς και 
Χρηστός Βυθούλκας είχαν θέσει το ζήτημα των επικουρικών 
γιατρών και σε πρόσφατη συνέντευξη Τύπου

> Το πρόβλημα θα 
διογκωθεί, αφού 
έρχεται και 
κύκλος
συνταξιοδότησης

ας των κλινικών στο τακτι
κό πρωινό ωράριο αλλά κυ
ρίως στην εφημέρευσή τους. 
Χαρακτηριστικά παραδείγ
ματα αποτελούν το Καραμαν- 
δάνειο (τρεις επικουρικοί 
γιατροί) και το Αναισθησι- 
ολογικό τμήμα του ΠΓΝΠ το 
οποίο θα μείνει χωρίς τέσσε
ρις επικουρικούς γιατρούς, 
τη στιγμή που οι κενές ορ
γανικές θέσεις είναι πέντε».

ΜΕΙΩΣΗ ΤΩΝ ΧΕΙΡΟΥΡΓΕΙΩΝ
Η ΕΙΝΑ με έγγραφό της προς 
τη διοίκηση του Πανεπιστη
μιακού Νοσοκομείου και τη 
διοίκηση της 6ης Υγειονομι
κής Περιφέρειας ΥΠΕ, έχει 
προειδοποιήσει ότι από τον 
Δεκέμβριο αναγκαστικά θα 
μειωθούν τα χειρουργικά 
τραπέζια, λόγω της μείωσης 
του ιατρικού προσωπικού, 
ζητώντας παράλληλα την 
άμεση προκήρυξη των κε
νών οργανικών θέσεων και 
την άμεση επαναπροκήρυ- 
ξη των θέσεων των επικου
ρικών. Αντίστοιχα προβλή

ματα, πιστεύει η ΕΙΝΑ πως 
θα δημιουργηθούν στην πα
θολογική, αιματολογική και 
γαστρεντερολογική Κλινική 
του «Αγίου Ανδρέα», όπως 
και στην παθολογική, ακτι
νολογία, ορθοπαιδική και 
στο αναισθησιολογικό τμή
μα του νοσοκομείου Αίγιου.

ΤΙ ΖΗΤΑΕΙ Η ΕΙΝΑ
Πάγια θέση της ΕΙΝΑ είναι 
η κάλυψη των κενών ιατρι
κών θέσεων με μόνιμο προ
σωπικό. Ειδικότερα η ΕΙΝΑ 
ζητάει τα εξής:
Την επαναπροκήρυξη των 
θέσεων και την άμεση το
ποθέτηση των επικουρικών 
ιατρών, με προτεραιότητα 
τις κλινικές που αντιμετω
πίζουν άμεσο πρόβλημα λει
τουργίας, σαν λύση άμεσης 
ανάγκης.
Μετατροπή των θέσεων που 
καλύπτουν οι επικουρικοί 
γιατροί σε οργανικές (ένταξή 
τους στο οργανόγραμμα των 
νοσοκομείων) και ταυτόχρο
νη προκήρυξή τους. 
Επιτάχυνση και ολοκλήρωση 
της διαδικασίας των κρίσεων 
για μόνιμες θέσεις που έχουν 
ήδη προκηρυχθεί. 
Προκήρυξη όλων των κενών 
λειτουργικών θέσεων στα νο
σοκομεία και ΚΥ και κάλυψη 
με μόνιμους γιατρούς, πλή
ρους και αποκλειστικής απα
σχόλησης.
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Το πρόβλημα με τα «εγκαταλελειμμένα παιδιά», 
όπως συνηθίζουν να τα αποκαλούν οι εργαζόμενοι 
των παιδιατρικών νοσοκομείων, έχει αναδείξει πολ
λές φορές και το Σωματείο Εργαζομένων του «Αγία 
Σοφία», όπως και η ΠΟΕΔΗΝ.

ΣΗΜΑ ΚΙΝΔΥΝΟΥ ΓΙΑ ΤΙΣ ΕΙΣΑΓΓΕΛΙΚΕΣ ΕΝΤΟΛΕΣ ΠΟΥ ΕΓΚΛΩΒΙΖΟΥΝ «ΕΓΚΑΤΑΛΕΛΕΙΜΜΕΝΑ» ΠΑΙΔΙΑ

«Αποθήκεδ» 
για πενήντα 
ανήλικα τα 
δύο Παίδων

Κάποια από τα περιστατικά θα 
καταλήξουν και στο κλειστό τμήμα 
παιδοψυχιατρικών κλινικών, xcupis 
ύπαρξη ενεργού ψυχοπαθολογίτκ, 

επειδή ο αρμόδιο» εισαγγελέαε 
κρίνει ότι δεν είναι ασφαλή σε 

άλλε5 κλινικέ5

Σ
χεδόν 50 παιδιά βρίσκονται 
«εγκλωβισμένα» στα δύο παι
διατρικά νοσοκομεία «Αγία 
Σοφία» και «Αγλαΐα Κυριάκού», ελ

λείψει κατάλληλων δομών για τη 
φιλοξενία τους. Οι εκπρόσωποι της 
Παιδοψυχιατρικής Εταιρείας Ελλά
δος κρούουν για ακόμη μία φορά 
τον κώδωνα του κινδύνου για τις ει- 
σαγγελικές εντολές, ο αριθμός των 
οποίων, όπως ανέφεραν, ακολουθεί 
ανοδική πορεία.

«Με το χαρακτηρισμό-ομπρέλα “ει- 
σαγγελικά περιστατικά” συναθροίζο
νται τρεις διαφορετικές κατηγορίες. Η 
πρώτη κατηγορία περιλαμβάνει όλα 
εκείνα τα παιδιά που προέρχονται 
από οικογένειες που δεν μπορούν 
να καλύψουν τις βασικές σωματικές 
και συναισθηματικές ανάγκες τους 
λόγω οικονομικής δυσπραγίας και 
κοινωνικών αντιξοοτήτων. Η δεύτε
ρη κατηγορία περιλαμβάνει τα παιδιά 
που έχουν υποστεί παραμέληση ή/και 
κακοποίηση. Εδώ περιλαμβάνονται 
και οι αναφερόμενες περιπτώσεις 
σεξουαλικής κακοποίησης. Η τρίτη 
κατηγορία είναι τα “ασυνόδευτα” 
προσφυγόπουλα», αναφέρει ο πρό
εδρος της Παιδοψυχιατρικής Εταιρεί
ας Ελλάδος και καθηγητής Ιατρικής, 
Δημήτρης Αναγνωστόπουλος.

Να επέμβει η πολιτεία
Το πρόβλημα με τα «εγκαταλελειμ- 
μένα παιδιά», όπως συνηθίζουν να 
τα αποκαλούν οι εργαζόμενοι των 
παιδιατρικών νοσοκομείων, έχουν

DMAPIA-NIKH ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ
mgeorganta@e-typos.com

αναδείξει πολλές φορές και το Σω
ματείο Εργαζομένων του «Αγία Σο
φία» και η ΠΟΕΔΗΝ (Πανελλήνια 
Ομοσπονδία Εργαζομένων Δημόσι
ων Νοσοκομείων), ζητώντας από την 
πολιτεία να επέμβει ώστε να δοθεί 
τέλος στο χρόνιο αυτό πρόβλημα. Ο 
διευθυντής της Παιδοψυχιατρικής 
Κλινικής στο Παίδων «Αγία Σοφία», 
Γεράσιμος Κολάΐτης, επισημαίνει ότι 
είναι μεγάλος και διαρκώς αυξανό
μενος ο αριθμός των παιδιών που 
μεταφέρονται κατόπιν εισαγγελικής 
εντολής στα παιδιατρικά νοσοκομεία 
και στις παιδιατρικές κλινικές των Γε
νικών Νοσοκομείων προκειμένου να 
έχουν φροντίδα και προστασία.

Σύμφωνα με 
τον διευθυντή ms 
Παιδοψυχιαιρική5 
KrliviKns στο «Αγία 

Σοφία», είναι 
μεγάλθ5 

και διαρκά» 
αυξανόμενο5 
χρόνο με το 

χρόνο ο αριθμόε 
των παιδιών που 

μεταφέρονται

Ο ίδιος διαθέτει στατιστικά στοιχεία, 
σύμφωνα με τα οποία πριν από το 
2010 στα νοσοκομεία έφταναν με ει- 
σαγγελική εντολή περίπου 20 παιδιά 
το έτος, αλλά τα επόμενα χρόνια ο 
αριθμός των παιδιών κατ’ έτος δι
αρκώς αυξάνεται. Το 2011 ήταν 80, 
το 2013 ανήλθαν σε 183, το 2014 
σε 170, το 2015 σε 149, το 2016 σε 
125. Το 2017 τα παιδιά που κατέλη
ξαν στο νοσοκομείο ήταν 178, ενώ 
το 2018 ήταν 221!

Κατάληξη
Οι εκπρόσωποι της Παιδοψυχιατρι- 
κής Εταιρείας τόνισαν, μάλιστα, σε 
χθεσινή συνέντευξη Τύπου ότι κάποια 
από αυτά τα περιστατικά θα καταλή
ξουν και στο κλειστό τμήμα των παι- 
δοψυχιατρικών κλινικών, χωρίς την 
ύπαρξη ενεργού ψυχοπαθολογίας, 
είτε επειδή ο αρμόδιος εισαγγελέας 
κρίνει ότι δεν είναι ασφαλή σε άλ
λες κλινικές είτε γιατί τα παιδιατρικά 
τμήματα αδυνατούν να ανταποκρι- 
θούν στις απαιτήσεις παρατεταμένης 
φύλαξης και φροντίδας των παιδιών 
αυτών. Ετσι, παρατηρείται συχνά το 
φαινόμενο παιδιά, σωματικά και ψυ
χικά υγιή, να περιφέρονται στις κλι
νικές των νοσοκομείων, αποκομμένα 
από τις καθημερινές εκπαιδευτικές 
ασχολίες και το οικογενειακό τους 
περιβάλλον, βιώνοντας το θυμό, το 
φόβο, την αγανάκτηση και τη θλίψη, 
χωρίς να αντιλαμβάνονται το λόγο 
για τον οποίο βρίσκονται σε αυτή την 
κατάσταση. ■
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